
 سیاست های کنترل تورم هم راستا با حمایت
 از کسب و کارها

دکتر مهــدی کریمی تفرشــی - رئیس 
کارگروه کســب و کارهای جاده ابریشم 
ســازمان ملل- یونســکو   بودجه سال 
۱۴۰۳ بر اســاس درآمدهای مالیاتی بسته 
شــده که به طور کلی رویکرد مثبتی است 
البتــه در صورتیکه بتواند به نحو درســتی، 
با دقت و شــفافیت انجام شــود تا بخشی از 
گره های اقتصادی را بــاز کند و اینکه دولت 
محترم در این بخش بتواند توجه ویژه ای به بخش تولید داشــته باشــد 
و معافیت های مالیاتی درســت بــرای این بخش در نظر گرفته شــود تا 

کمترین آسیب به بخش تولید وارد شود.  
وقتی مالیات بر ارزش افزوده به بودجه اضافه شــد باید در کنار آن مالیات 
بر سود شــرکت های تولیدی کاهش یابد، یعنی به گونه ای باشد، که یک 
توازن در درآمدهای مالیاتی برقرار باشــد تا بخش تولید رونق بگیرد. چرا 
که تولیــد در برهه کنونی موتور محرکه اصلی اقتصاد کشــور اســت که 

همچنان به حمایت نیاز دارد.
اکنون دلار به ســمت مرزهای جدیدی می رود و  اگر افزایش نرخ دلار به 
کانال ۶۰ هزار تومان ماندگار شــود، همه وضعیت اقتصادی کشور تحت 

تاثیر قرار خواهد گرفت. 
بزرگترین آفتی که اقتصاد ایران گرفتار آن اســت تورم افسار گسیخته در 
اقتصاد کشور است..آنچه مسلم است بانک مرکزی باید بر سیاست کنترل 
تورم متمرکز شود. در غیر اینصورت این کاهش ارزش ریال، در کنار تورم 
مشکل بسیار بزرگ »ســرمایه در گردش« را برای بنگاه ها ایجاد خواهد 

کرد.
بیشــترین رشــد درآمدها، در بخش مالیات ها می باشــد که می تواند به 
عنوان یک سیاســت انقباضی تعریف شــود که البته این سیاست نیز در 
چارچوب مدیریت کســری بودجه و در نهایت کنترل تورم تعریف شــده 
است؛ اما برای کســب و کارها به طور مشــخص می تواند حاکی از رکود 

بیشتر باشد. 
سیاست های انقباضی بانک مرکزی است که سبب شده تا بخش های 
تولیدی در بحث ســرمایه در گردش و یا ســرمایه ثابت دچار مشکل 
شــوند، بانک مرکزی باید در کنار تلاش برای کاهش نقدینگی، جهت 
کنترل تورم سیاســت هایی اعمال کند تا واحدهــای تولیدی کوچک 
و متوسط و همچنین واحدهای نیمه تمام آســیب کمتری را متحمل 
شــوند و اینگونه در شــرایط حســاس اقتصادی به رونق تولید کمک 

کند.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران اعلام کرد

احتمال نوسان جزئی قیمت طلا و سکه در این هفته
خریدار   رئیــس اتحادیه طــلا و جواهر 
تهران دربــاره روند قیمتی ســکه و طلا در 
طول  این هفته، نوســان طبیعی یک تا سه  

درصدی را پیش بینی کرد.
نادر بذرافشان در خصوص ارزیابی وضعیت 
بازار طلا و ســکه در این هفته افــزود: این 
هفته در مجمــوع ۹ دلار میانگین افزایش 
نرخ انــس جهانی طــلا در طــول هفته را 
داشــتیم و آخرین قیمت آن امروز ۲ هزار و 

۵۲۲ دلار بود.
وی ادامــه داد: در بازارهــای داخلی هم از 
ابتدای هفته ما افزایــش قیمت ها را مجدد 
تجربه کردیم و هر گرم طلای ۱۸ عیار با ۶۱ 
هزار افزایش ســه میلیون ۶۳۸ هزار تومان 

شد.
رئیــس اتحادیــه طــلا و جواهــر تهران 
خاطرنشان کرد: سکه طرح جدید با ۹۰۰ 
هزار تومان افزایش بــه قیمت ۴۳ میلیون 
و ۳۰۰ هزار تومان، ســکه طــرح قدیم با 
۵۰۰ هزار تومــان افزایش بــه مبلغ ۳۸ 
میلیون و یک صد هزار تومان و نیم ســکه 
نیز با ۴۰۰ هزار تومــان افزایش، به قیمت 
۲۳ میلیــون و ۴۰۰ هزار تومــان معامله 

شد.
بذرافشــان گفت: همچنین ربع ســکه با 
۳۵۰ هزار تومــان افزایــش، ۱۵ میلیون 
۴۰۰ هزار تومان و ســکه یک گرمی بانک 
مرکزی با ۱۵۰ هزار تومان افزایش، هفت 
میلیــون و ۱۵۰ آخرین قیمــت را تجربه 

کرد.

افزایش قیمت ۳۰۰ هزار تومانی
حباب سکه

وی با اشاره به حباب سکه در روزهای اخیر 
اظهار داشــت: ســکه در طول هفته حدود 
۳۰۰ هــزار تومان افزایش قیمت داشــت و 
اکنون حباب ســکه در بازارهــای داخلی، 

هفت میلیون و ۷۵۰ هزار تومان است.
رئیس اتحادیه طــلا و جواهر درباره روند 
قیمت هــا در بازار افــزود: بازار شــرایط 

افزایش تقاضا و التهابــی چندانی ندارد، 
نوســان بازارهای جهانی و نوســان بازار 
ارز در بــازار داخلی باعث شــد این هفته، 
افزایــش قیمتــی داشــته باشــیم؛ ولی 
شــرایط رکود و کاهش تقاضــا و بحرانی 
که از ابتدای ســال بوده هنــوز در صنعت 

ما هست.
بذرافشان خاطرنشان کرد: حدود ۲۰ تا ۳۰ 
درصد کاهش تقاضا در این ماه ها و در طول 

ســال را طی کردیم و هفته آینده هم  پایان 
ماه صفر اســت و امیدواریم شرایط خروج از 
ماه صفر و بعــد از آن با ورود بــه ماه جدید، 
شــرایط اقتصادی و کاری همکاران ما بهتر 

شود.
وی گفــت: امید اســت در هفته های آینده 
شــرایط بازار و رکود بهتر شــود و رونق به 
صنعت طــلا برگــردد البته بایــد ببینیم 
بازارهای جهانــی و بازارهــای داخلی چه 

مسیری را طی خواهند کرد.
رئیس اتحادیه طلا و جواهــر تهران با بیان 
اینکه در هفته آینده هم با توجه  به روزهای 
پایانی ماه صفر، احتمال تغییر شــرایط در 
بازار طلا بسیار اندک اســت، افزود: ممکن 
است نوســان های بین یک تا سه درصدی 
قیمت طلا و ســکه در طول هفتــه آینده 
داشــته باشــیم که آن نیز در قبال واکنش 
به بازارهای جهانی یا بــازار ارز داخل و نیز 
خبرهای سیاســی و اقتصادی در ســطح 

دنیاست.
بذرافشــان ادامه داد: احتمال نوسان همان 
یک تا سه درصد اســت که طبیعی به شمار 
می آید و باید دید آن تحلیلی که در ســطح 
جهان نســبت به افزایش قیمت هاست آیا 

تغییر خواهد کرد.
وی افزود: بر اســاس ایــن تحلیل، گفته 
شــده تا پایان ســال میلادی روند بازار 
طلا در ســطح جهانی افزایشــی خواهد 
شــد و اگر این اتفاق رخ دهــد به تدریج 
بازارهــای داخلــی دنیا تأثیــر خواهند 

گرفت.
رئیــس اتحادیه طــلا و جواهــر تهران 
گفــت: بــازار داخلی طلا هــم که بحث 
ارز را دارد و افزایــش تقاضــا و اخبــار 
سیاســی و اقتصادی که ممکن است بر 
آن تأثیر داشــته باشــند؛ ولی احتمال 
کاهش قیمت خیلی کم هســت و شاهد 
افزایش تدریجــی قیمتها تا آخر ســال 

خواهیم بود.

 حل ناترازی با طرح تخصیص بنزین به نفر

۳ عامل اصلی ناترازی بنـزین
یحیی آل اسحاق : رفع مشکلات پایه ای نیازمند وحدت میان نهادهای 
تصمیم گیر و تصمیم ساز است

ونمایی از مهمترین  ر
مشکل اقتصادی
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رئیس سازمان اداری و استخدامی :
سبک مدیریت جهادی راه حل مشکلات کشور است

حجت الاسلام ابوترابی فرد در نماز جمعه تهران:
 اخذ رای کم سابقه وزیران از مجلس حکایت

 از تعامل عقلانی و علمی دارد

 معاون اول رئیس جمهور مطرح کرد
 ثبات اقتصادی، مهار تورم و بهبود 

معیشت مردم دستور کار اصلی دولت

معاون توسعه و نوآوری بیمه مرکزی خبر داد
صدور شناسه در فرایند پرداخت خسارات بیمه ای

خریدار گزارش می دهد
خ زاد و ولد در کره تلاش کره جنوبی برای افزایش نر
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یادداشت

با افزایش تولید مسکن، تورم کاهش می یابد

صفحه 8

مسکن

برادران گفت: میثاق دولت پیگیری برنامه هفتم 
و رشد اقتصادی هشــت درصد است که صنعت 
ساختمان باید به این سمت حرکت کند تا سایر 
صنایع نیز رونق پیــدا کنند. چراکه بیش از ۱۲۰ 
صنعت وابسته به ســاختمان هستند که با رونق 
ساختمان ســازی این صنایع نیز مورد بهره وری 

قرار می گیرند.  
 محمدمهــدی بــرادران در حاشــیه بیســت 
و چهارمیــن نمایشــگاه بین المللــی صنعــت 
ســاختمان اظهار کرد: صنعت ســاختمان باید 
به سمت صنعتی شدن و اســتفاده از تکنولوژی  

حرکت کند.
وی افزود: برای بهــره وری بالاتر باید قیمت تمام 

شده ساخت مسکن کاهش پیدا کند. 

معاون صنایــع عمومی وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت بــا تاکید بر اینکه نیازمنــد بهره وری در 
فضا و انرژی ساختمان ســازی هســتیم گفت: 
در ســال های گذشته شــهرداری ها نتوانستند 
اســتانداردهای ســاختمان را اجرایی کنند به 
همین دلیل ما در مقایســه با برخی کشــورها 

چالش های جدی داریم.
برادران تاکید کرد: صنعت ســاختمان و صنایع 
وابســته مانند لوازم آشپزخانه و ســایر وسایل 
در حوزه شــیرآلات مهم ترین دغدغه ما اســت. 
ســاخت شــیرآلات با ســرب بالا مهم است اما 
در کشــور ما مورد توجه قــرار نگرفته و حتی در 
ســاختمان های اداری و اســتانداردها رعایت 

نشده است.

وی بــا اشــاره بــه اینکــه امــروز در فضاها با 
طراحی های جدید شــاهد کاهش اســتفاده از 
متریال هســتیم گفــت: در ساختمان ســازی 
نیازمنــد اســتفاده از تجارب جهانی هســتیم، 
توانمندی صادرات به کشورهای همسایه داریم 
که در ســطح منطقه نیز اقداماتی صورت گرفته 
اســت. وی اظهار کــرد: امیدارم بــا پیمان های 
منطقــه ای در قالب تهاتر بتوانیــم در صادرات، 
محصــولات نهایی را ارائه کنیــم. معاون صنایع 
عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشــاره 
به رویکــرد وزارت صنعت، معــدن و تجارت با 
حضور اتابک گفت: ایشــان از پیشگامان صنعت 
ساختمان بود که طرح اجرایی اکباتان را برعهده 

داشت که طرح های ناتمام را به اتمام رساند. 

صنعت ساختمان می تواند میثاق دولت در تحقق برنامه هفتم و رشد اقتصادی را محقق کند
به  کارمندان ذیل الذکر که مطابق بند »29« ماده »8« قانون رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان مرتکب غیبت 
غیرموجه بصورت متوالی شده اند ، بنا به تجویز ماده »73« قانون آیین دادرسی مدنی در یک نوبت » ابلاغ اتهام « 
و اعلام می گردد كه ظرف مدت سي/30 روز از تاریخ نشر این آگهي در یكي از روزهاي اداري به محل امور اداري 

ذیربط یا به نشاني این هیأت واقع در اهواز - كوي فدائیان اسلام - نبش خیابان شهریور- جنب درمانگاه شهید 
بهشتي - ساختمان شماره 105 مراجعه نمایند. درصورت عدم مراجعه، پس از انقضاي مهلت مقرر هیأت به مورد 

اتهام آنان غیاباً رسیدگي و رأي مقتضي را صادر خواهد نمود.

»آگهي احضاريه و ابلاغ اتهام«»آگهي احضاريه و ابلاغ اتهام«
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صفحه 8

خریدار  معــاون توســعه و نــوآوری بیمــه مرکزی گفــت: یکی از 
اولویت های بیمه مرکزی تمرکز زدایی از شــرکت هــای فناور بیمه در 
جهت کاهش ریســک صنعت بیمه اســت و بیمه مرکزی برای افزایش 
شــفافیت داده در تلاش است تا برای فرایند خســارات بیمه ای شناسه 

صادر شود.



حجت الاسلام ابوترابی فرد در نماز جمعه تهران:

اخذ رای کم سابقه وزیران از مجلس حکایت از تعامل عقلانی و علمی دارد

 معاون اول رئیس جمهور مطرح کرد

ثبات اقتصادی، مهار تورم و بهبود معیشت مردم دستور کار اصلی دولت

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 پیام تبریک رئیس جمهور به زهرا رحیمی 
در پی نایب قهرمانی پارالمپیک

 رئیس جمهور در پی کســب مدال نقره بازی   های پارالمپیک پاریس از 
سوی »زهرا رحیمی«، طی پیامی در فضای مجازی به وی تبریک گفت. 
مسعود پزشــکیان رئیس جمهور در پی کســب عنوان نایب قهرمانی 
مسابقات پارلمپیک پاریس در رشته پاراتکواندو از سوی زهرا رحیمی 
ورزشکار ۱۵ ســاله ایرانی، در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی 
به وی تبریک گفت.پزشکیان در این یادداشــت نوشت: »دخترم زهرا 
خانم، کسب مدال نقره در اولین تجربه حضورت در پارالمپیک به عنوان 

جوان ترین عضو کاروان کشورمان باعث افتخار است.
هنوز اول راه اســت، تو راه موفقیت را یاد گرفتــی، همینطور ادامه بده. 

شاد و پیروز باشی.«

عراقچی در گفت وگوی تلفنی با دبیر شورای همکاری خلیج فارس:
وابط ایران و شورای همکاری خلیج فارس باید  ر

وارد مرحله جدیدی از درک متقابل شود
 وزیر امورخارجه کشورمان گفت: ایران علاقه مند است روابط دوستانه 
و برادرانه خود با شــورای همــکاری خلیج فارس و اعضــای آن را ارتقا 
بخشیده و بر این اعتقاد اســت که روابط میان ایران و شورای همکاری 

باید وارد مرحله جدیدی از درک متقابل و همکاری شود.
 جاســم محمد البدیوی دبیرکل شــورای همکاری خلیج  فارس طی 
تماس تلفنی با ســید عباس عراقچی، انتخاب وی بــه عنوان وزیر امور 
خارجه کشــورمان را تبریک گفت و درخصوص راه هــای همکاری و 
ارتقای روابط میان جمهوری اســلامی ایران و شورای همکاری خلیج  
فارس گفت وگو و تبادل نظــر کرد.دبیرکل شــورای همکاری )خلیج 
فارس( با تاکید بر اهمیت جایگاه جمهوری اســلامی ایران در ارتقای 
صلح و ثبات در منطقه، خاطرنشان کرد: اعضای شورای همکاری خلیج 
فارس علاقه منــد به مشــورت و تعامل با جمهوری اســلامی ایران در 

خصوص چالش های بزرگ منطقه هستند.
وزیر امورخارجه کشورمان نیز ضمن تشــکر از تبریک دبیرکل شورای 
همکاری خلیج فارس تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران علاقه مند 
است روابط دوستانه و برادرانه خود با شــورای همکاری خلیج فارس و 
اعضای آن را ارتقا بخشــیده و بر این اعتقاد است که روابط میان ایران و 
شــورای همکاری باید وارد مرحله جدیدی از درک متقابل و همکاری 

شود.

بحرینی:
نیازمند عزم جهانی برای حذف کامل تسلیحات 

هسته ای هستیم
سفیر ایران در مقر سازمان ملل و دیگر ســازمان های بین المللی در ژنو 
تاکید کرد: بیش از هر زمان دیگــری نیازمند عزمی جهانی برای حذف 

کامل تسلیحات هسته ای هستیم.

علی بحرینی ســفیر و نماینده تام الاختیار ایران در مقر ســازمان ملل 
و دیگر ســازمان های بین المللی در ژنو، در پیامی که به مناســبت روز 
جهانی منع آزمایش های هسته ای در حســاب شخصی خود در فضای 
مجازی به اشتراک گذاشت، عنوان داشت: روز جهانی منع آزمایش های 
هســته ای، فرصتی اســت برای یــادآوری پیامدهــای ویرانگر این 

آزمایش ها برای حیات بشری.
وی در همین زمینه افزود: هر انفجار هســته ای گامــی رو به عقب در 

مسیر دستیابی به جهان عاری از تسلیحات هسته ای است.
بحرینی یادآور شــد: امروز، بیــش از هر زمان دیگــری نیازمند عزمی 

جهانی برای حذف کامل تسلیحات هسته ای هستیم.

وزیر خارجه کوبا:
آمریکا در نسل کشی غزه شریک اسرائیل است

وزیر خارجه کوبا، واشــنگتن را به همدســتی با رژیم صهیونیستی در 
نسل کشی علیه ملت فلسطین در غزه متهم کرد.

 به نقــل از آناتولی، برونــو رودریگز وزیــر خارجه کوبا، آمریــکا را به 
همدستی با رژیم صهیونیستی در نسل کشــی علیه ملت فلسطین در 
غزه متهم کرد.وی در حســاب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس 
تصویری از موشــک های ارســالی آمریکا به رژیم صهیونیستی منتشر 
کرد.وزیر خارجه کوبا اعلام کرد: در نســل کشی اسرائیل علیه ساکنان 
غزه تاکنون بیش از ۴۰ هزار و ۴۷۶ فلسطینی جان باخته و بیش از ۹۳ 

هزار و ۶۴۷ نفر دیگر زخمی شده اند.
وی افزود: اســرائیل یک شریک آشکار در نسل کشــتی و کشتاری که 
علیه فلسطینی ها در غزه مرتکب می شــود دارد و آن دولت آمریکاست 

که ۵۰ هزار طن کمک نظامی برای تل آویو ارسال کرده است.

اشک تمساح »هریس« برای غزه
معاون رئیــس جمهور آمریــکا ضمن حمایــت همه جانبــه از رژیم 
صهیونیستی و تاکید بر ارســال تســلیحات به این رژیم برای غزه هم 
اشک تمســاح ریخت. به نقل از شــهاب، کامالا هاریس معاون رئیس 

جمهور به موضع گیری درباره غزه پرداخت.

وی ضمن تاکید بــر حمایت همه جانبه آمریکا از رژیم صهیونیســتی، 
گفت: بســیاری از فلسطینی های بی گناه کشته می شــوند و ما باید در 
راســتای برقراری آتش بس حرکت کنیم. میانجی گران آمریکایی در 
دوحه برای آتش بس هســتند و این جنگ باید تمام شــود. ما باید در 
مذاکرات دوحه به توافق برســیم و این جنگ باید تمام شود. آتش بس 
در غزه زمینه ساز تحولات بســیاری در منطقه است که باید پس از آن 

رخ دهد.هریس در ادامه از ضرورت راهکار دودولتی سخن گفت.
معاون رئیس جمهور آمریکا مدعی شد: اسرائیل حق دفاع از خود را دارد 
و شیوه ای که دفاع می کند بسیار مهم اســت. سیاست آمریکا در زمینه 

ارسال تسلیحات به اسرائیل تغییری نخواهد کرد.

تریبون

فرمانده نیــروی پدافنــد هوایی ارتش گفــت: تمام 
نیازمندی های خود را طراحی و تولیــد کرده ایم و هر 
گونه پرنده رادارگریز دشــمن را از فرســنگ ها دورتر 

کشف و ردیابی می کنیم.
امیر علیرضا صباحی فــرد پیــش از خطبه های نماز 
جمعه تهران کــه در مصلی امام خمینــی )ره( برگزار 
شد، با بیان اینکه امروز شاهد ظلم به مردم غزه هستیم، 
گفت: یاد و خاطره شــهید عماد مغنیه و شهید »فواد 
شــکر« را گرامی می داریم و برای آنهــا علو درجات را 

مسألت داریم
وی افزود: ما در نیــروی پدافند هوایــی، بیانات رهبر 
انقــلاب را مد نظــر داریم کــه فرمودنــد حیات یک 
ملت وابســته به تقویــت مؤلفه های قدرت اســت، بر 
همیــن اســاس دانشــمندان و متخصصــان نیروی 
هوایی با تحلیل دقیقی از صحنــه رزم پدافند هوایی، 
رهنمودهای رهبر انقلاب را دنبال می کنند. ایشــان 

در سال های اخیر بیش از ۶۰۰ بار به پدافند 
هوایی اشاره کردند و آن را خط مقدم دفاع از 

حیثیت، موجودیت و آبروی کشور نامیدند.
فرمانده نیروی پدافند هوایــی ارتش تاکید 
کرد: ما در نیروی پدافند هوایــی با توجه به 
تهدیدات هوافضای اســتکبار جهانی، توان 
پدافند هوایی خود را ارتقا داده ایم و از ســایر 

تهدیدات غافل نیستیم و رژیم منحوس صهیونیستی 
را نیز با دقت زیر نظر داریم.

امیــر صباحی فــرد با بیــان اینکــه علــت افزایش 
دشــمنی های دشــمنان در ســال های اخیر با ایران 
به عنوان محــور مقاومت در منطقه، مقابله با دســت 
درازی آنها بــه اســتقلال و آزادی واقعــی و مقابله با 
انقلاب ما اســت، اظهار کرد:  رزمندگان پدافند هوایی 
در محافظت از آســمان کشــور »حافظــون لحدود 
الله« هســتند؛ به خود می بالیم که در نظامی خدمت 

می کنیم کــه رهبر و مــردم ما پشــتیبان 
کارکنــان مومــن و معتقد پدافنــد هوایی 
هســتند و وظیفه ما هم فدای ملت شــدن 

است.
وی بــا بیان اینکــه پدافند هوایــی در حال 
حاضر در بالاترین سطح خودکفایی آمادگی 
و قدرت رزمی قرار دارد، گفت: با کار جهادی 
در طراحــی و تولید ســامانه های کنتــرل، رادارها و 
حساسه های دارای تشعشع و بدون تشعشع، پهپادها، 
تجهیزات جنــگ الکترونیکی و ســایبر به خودکفایی 
رســیده ایم و توانســته ایم تمام نیازمندی های خود 
را طراحی و تولید کنیــم و هر گونه پرنــده رادارگریز 

دشمن را از فرسنگ ها دورتر کشف و ردیابی می کنیم.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش اعلام کرد: نیروی 
پدافنــد هوایی بــرای تأمین نیازمندی هــای خود از 
جمله ســامانه هــای موشــکی، راداری و اطلاعاتی 

به هیــچ کشــوری وابســته نیســت و در طراحی و 
تولید ســامانه های پیشــرفته درگیری هیبریدی به 

خودکفایی رسیده است.
امیر صباحی فرد گفت: با اطمینان کامل اعلام می کنم 
نیروی پدافند هوایی ۲۴ ســاعته و مستمر با برگزاری 
انواع رزمایش ها در مقیاس های مختلف در طول سال 
با بهینه سازی مستمر تجهیزات با ایمانی راسخ و توانی 
خســتگی ناپذیر از آماده ترین نیروهای مســلح دنی 

است.
وی با تاکیــد براینکه بــه ابرقدرت های زیــاده خواه 
تأکید می کنــم دســت از خباثت و تحریــم و تهدید 
بردارند، تا فرصت حل مناقشــات جهانی با استفاده از 
قدرت تاثیرگذار ایران فراهم شــود، گفت: با شما مردم 
پیمان می بندیم بــرای دفاع از حریم کشــور و حفظ 
دســتاوردهای دفاع مقدس با حفظ و ارتقای مستمر 

آمادگی، جان خود را فدای ملت و کشور کنیم.

ارتش

خریدار  خطیب نماز جمعه تهران گفت: 
اخذ رای کــم ســابقه وزیــران از مجلس 
دوازدهم حکایــت از تعامل عقلانی و علمی 

مجلس محترم با دولت دارد.
ســید  الاســلام  حجــت  خطبه هــای 
محمدحســن ابوترابی فــرد در نماز جمعه 
این هفته تهران کــه در مصلی امام خمینی 
)ره( برگزار شد با اشاره به هفته دولت گفت: 
شــهدا نماد فضیلت و تقوا هستند. در هفته 
دولت قرار داریم. دول اسلامی در جمهوری 
اســلامی ایران باید با مقیاس شهید رجایی 
و شــهید باهنر اندازه گیری شود. باید همه 
دولتمــردان آحــاد جامعه تــلاش کنند 
شهدای عالیقدر را الگو برای حرکت خویش 

قرار دهند.
وی افزود: باید بــه عمل صالح آنــان اقتدا 
کنیم. برای این دو شــهید عالیقدر شهدای 
دفاع مقدس شــهدای مدافع حرم از خدای 

متعال علو درجات مسئلت داریم.
خطیب نماز جمعه تهران بــه موفقیت تیم 
دانش آموزی جمهوری اســلامی ایران در 
المپیاد نجوم اشاره کرد و گفت: تیم المپیاد 
دانش آموزی ایــران در هفدهمین المپیاد 
جهانی نجوم که با شرکت ۲۵۰ دانش آموز 
از ۵۳ کشور برگزار شــده بود با دستیابی به 
۵ مدال طلا رتبه نخســت را کسب کرد. این 
برای ایــران جوانان ایــران نوجوانان ایران 

آموزش و پرورش کشور مایه افتخار است.
وی افزود: کشورهای آمریکا، رومانی و کانادا 
به ترتیب در رتبه های دوم، ســوم و چهارم 
قرار گرفتند. این تفسیر روشنی از این سخن 

ماندگار امام که از لب هــای مبارک رهبری 
معظم بارها شنیدیم، ما می توانیم.

وی ادامه داد: ما می توانیم در رقابت جهانی 
با کشورهایی که با استثمار ملل آسیا، آفریقا 
و آمریکای جنوبی به قدرت اقتصادی دست 
یافتند، جایــگاه خود را در جهــان تثبیت 
کنیم. این نیازمند عزم و اراده استوار است؛ 
نــگاه بلند کــه پیامبر اعظم بــر آن توصیه 
داشتند.ابوترابی فرد گفت: یکی از مهم ترین 
وظایف مجلس شورای اســلامی که نقش 
بسیار مهمی در کارآمدی نظام حکمرانی و 
شکل گیری دولت ایفا می کند، بررسی خط 
مشی و اصول کلی برنامه دولت و برنامه های 
ارائه شــده وزرای پیشــنهادی بــرای رای 
اعتماد اســت. اخذ رای کم سابقه وزیران از 
مجلس دوازدهم بــه فرموده رهبری معظم 
موفقیت بزرگ دولت و موجب سپاسگزاری 

است.
وی افزود: ریاست محترم جمهور و اعضای 
محترم دولت باید از ایــن اقدام که حکایت 
از تعامــل عقلانی و علمــی مجلس محترم 
با دولت دارد و در راســتای افزایش ســطح 
نرم افزایی دولــت و مجلس و در راســتای 
ارتقای کارآمدی نظام بــا هدف برون رفت 
از تنگناهــای اقتصادی اســت بــه خوبی 
استفاده کند. این یک فرصت فراروی دولت 

چهاردهم است.
وی تصریح کــرد: با مراجعه بــه آموزه های 
قرآنی و کلمات حیات بخــش پیامبر اعظم 
در می یابیم که اسلام دین قدرت است، آن 
هم قدرت برآمده از علم »العلم ســلطان« 

علم قدرت آفرین اســت. اینکه می شاهده 
می کنید دنیای اســلام در فاصله چند دهه 
به قله های قدرت دست یافت و دنیا را متأثر 
از دانش و علوم خود کرد، دستاورد اندیشه 
ناب قرآن اســت؛ دســتاورد کلمات پیامبر 
)ص( اســت که فرمودند: »علی اگر همه با 
کار نیک خواستند به خدا نزدیک شوند تو با 

حیات عقلانی به خدا نزدیک شو«
خطیب نمــاز تهران با بیــان این مطلب که 
دولت بایــد با نــگاه به آموزه هــای قطعی 
قرآن کریــم از تمام ظرفیت هــای علمی، 
کارشناسی، نیروی انســانی توسعه یافته، 
ظرفیت های متراکم در حوزه زیرساخت ها، 
امنیت و قدرت بازدارندگی تحسین برانگیز 
جمهوری اســلامی و انســجام اســلامی و 
موقعیت ژئوپلتیک کشــور بــرای تبدیل 
تهدیدها به فرصت ها اســتفاده کند، گفت: 
دولت وفاق ملــی باید با ارتقای شایســته 
ســالاری، اقدام کند. رئیس جمهور هم به 
وزرا توصیه کرد که ملاک تغییر فقط و فقط 

باید شاخص مهم شایستگی باشد.
ابوترابی فرد خطاب به اعضای کابینه، گفت: 
به وزرا می گویم مردم اهل قضاوت و تحلیل 
هستند و تصمیمات شما را ارزیابی می کنند 
که مــلاک تصمیمــات، ارتقای شایســته 

سالاری یا نگاه سیاسی است؟!

اقتدار ملی مرهون افزایش سرمایه 
اجتماعی و اعتماد عمومی است

وی با بیان اینکه بــرای اتقای کارآمدی باید 
شاخص را شایســته ســالاری قرار دهیم، 
تاکید کرد: نگاه جامع و بلند مدت و مبتنی 
بر شایسته ســالاری پشــتوانه اقتدار ملی 
محسوب می شــود، اقتدار ملی هم مرهون 
افزایش سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی 
است و به نظر می رســد این مهم دستاورد 

ارتقای کیفیت حکمرانی اقتصادی است.
خطیب نماز جمعــه تهــران تصریح کرد: 
از رئیس جمهــور و تیم اقتصــادی انتظار 
می رود ســطح حکمرانی اقتصادی را ارتقاء 
ببخشــند و این مهــم به دســت نمی آید 
مگر آنکه نــگاه بلندمدت، اســاس تصمیم 
ســازی های دولت باشــد. اگر امور روزمره 
تمام وقــت وزرا را به خــود اختصاص دهد، 
قطعاً مســائل اساســی و کلیدی بر زمین 

خواهد ماند.
ابوترابی فــرد اظهار کرد: ارتقــای کیفیت 
حکمرانی راه را برای بهبود شــاخص های 
کلان اقتصــادی همــوار خواهــد کــرد؛ 
چالش ها و مســائل حکمرانی به مثابه یک 
شــبکه در هم تنیده و به هم پیوسته است. 

همه دســتگاه های اجرایی، قوای سه گانه، 
نهادهای فراقــوه ای باید بــرای فهم و حل 
مسائل اساسی کشور بسیج شوند. سران قوا 
شایسته است مسائل را بخشی نگاه نکنند، 
بلکه نگاه ملی باشــد. منابع کشور محدود 
است باید با این منابع محدود، اولویت های 
اساســی کشــور را رصد کرد و تــا آنجا که 
ممکن است، زمینه رشد هزینه های جاری 

کشور را مدیریت و کنترل کرد.
وی ادامه داد: وزارت خانه هایی که پرهزینه 
هستند، مانند بهداشت، آموزش و پرورش، 
علوم و سایر وزارت خانه ها و نهادها باید نگاه 
ملی داشته باشند. وزرای آموزش و پرورش، 
بهداشت و درمان و همه وزرا باید با نگاه ملی 

مسائل را رصد، بررسی و تصویب کنند.
وی با بیان اینکه برای رشــد اقتصادی باید 
رشــد اقتصاد دیجیتال، رشد شرکت های 
دانش بنیان مســأله نخســت دولتمردان 
باشــد، اظهار کرد: باید این نقشــه راه برای 

حوزه ها مهم تهیه شود.
ابوترابی فــرد گفت: اولین مســاله، اصلاح 
ساختار ناترازی بودجه است. بودجه کشور 
ناتراز اســت. در همین ۳ ماهه نخست باید 
۲۵ درصد از منابع پیش بینی شده دریافت 
می شــد که حدود ۱۷ درصد وصول شــده 
اســت، این در حالی اســت که هزینه های 
جاری بیش از ۹۳ درصد انجام شــده، یعنی 
منابع دریافت نشــده اما هزینه انجام شده 
است. در حوزه عمرانی باید ۲۵ درصد منابع 
دریافت می شد اما ۴ درصد تخصیص شده 

است این یعنی ناترازی بودجه!

امیر صباحی فرد پیش از خطبه های نماز جمعه تهران:پرنده رادارگریز دشمن را از فرسنگ ها دورتر ردیابی می کنیم

خریــدار   معــاون اول رئیس جمهور با 
حضور در »چهارمین جلســه ســتاد تهیه 
و تدوین لایحــه بودجه ســال ۱۴۰۴ کل 
کشور« در ســازمان برنامه و بودجه کشور، 
اولویت های برنامــه ای و بودجه ای دولت را 
تشــریح کرد و گفت: ثبات اقتصادی، رشد 
تولید، مهــار تورم و بهبود معیشــت مردم، 

دستور کار اصلی دولت چهاردهم است.
بــه گــزارش ســازمان برنامــه و بودجه، 
»محمدرضــا عارف« در این جلســه ضمن 
گرامیداشــت هفته دولت و بزرگداشت یاد 
شهدای دولت افزود: دولت چهاردهم، رشد 
تولید، مهار تورم و بهبود معیشــت مردم را 
به عنوان دســتور کار اصلی خــود قرار داده 
اســت و وظیفه کوتاه مــدت دولت، تثبیت 

وضع اقتصادی کشور است.
وی با بیان اینکه فضــای همدلی و همراهی 
خیلی خوبی بین ســه قوه بــرای اداره امور 
کشور شــکل گرفته اســت، افزود: همه ما 
باید قدر ایــن فضای همدلانــه را در جهت 
توسعه و پیشرفت کشــور بدانیم و با توجه 
به رهنمودهــای مقام معظــم رهبری در 
دیدار با هیئــت دولت، عزم خــود را برای 
خدمت رســانی بهتر به مردم عزیزمان جزم 

کنیم.
عــارف کنترل ســطح قیمت ها از ســوی 
دستگاه های مسئول و استمرار تلاش برای 
کاهش تورم را یک ضرورت دانست و گفت: 
با توجه به مشکلاتی که در زمینه تأمین آب 
و برق در کشور وجود دارد، از هم اکنون باید 
به فکر تابســتان آینده باشیم تا اثرات منفی 
تأمین نشــدن برق برای اقتصاد کشــور را 

کاهش دهیم.
معاون اول رئیس جمهور افــزود: توجه به 
محیط زیست کشــور، از اولویت های دولت 
چهاردهم اســت و هیچ دســتگاهی با هیچ 
توجیهی، حق ندارد آینده ســرزمین ایران 
را با تخریب محیط زیســت و دست درازی 
به منابع و ثروت های طبیعی کشــور، مورد 
تهدید قرار دهد. البته دولت به دنبال تقویت 
و ارتقای جایگاه ســازمان حفاظت محیط 
زیست نیز هســت تا از حقوق نسل های آتی 

در زمینه محیط زیست محافظت کند.
برای توســعه کشــور باید جایــگاه و نقش 

سازمان برنامه و بودجه کشور تقویت شود
عارف با بیان خاطره ای از زمان ریاست خود 
بر سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور در 
ســال ۱۳۷۹ و تغییر نوع نگاه نسبت به این 
ســازمان پس از ورود به آن، گفت: سازمان 
برنامــه و بودجه کشــور، متولــی اصلی و 
صاحب برنامه های توســعه کشــور است و 
برای توسعه کشــور، راهی جز این نداریم 
که این سازمان بر اســاس اصل ۱۲۶ قانون 
اساسی، حرف مشــورتی و اصلی را در امور 
دولت بزنــد و جایگاه و نقــش آن، تقویت 

شود.
وی بیان کرد: شــوراها و نهادهای مختلفی 
در کشور، تصمیم هایی می گیرند که ممکن 
است بار مالی و بودجه ای قابل توجهی برای 
دولت داشــته باشــد، بدون اینکه برای آن 
فکری شده باشد. اینجاست که حضور قوی 
نماینده ســازمان برنامه و بودجه کشور در 
جلسات تصمیم سازی و تصمیم گیری برای 
کشــور، اهمیت فوق العاده ای دارد و مانع از 

تحمیل مصوبات بدون پیــش بینی منابع 
مالی لازم به دولت می شود.

معاون اول رئیــس جمهور گفــت: دولت 
چهاردهم بنای وعــده دادن نــدارد؛ مگر 
وعده های قابل اجرا و فکرشــده ای که خود 
را هم متعهد به تحقق آنها می داند. از این رو، 
همه مسئولان دستگاه های اجرایی کشور، 
در چارچوب منابع و امکانات موجود کشور، 
وظیفه اجرای برنامه هفتم و تعهدات دولت 

را عهده دار هستند.

بازنگری در شوراهای موازی
عــارف از برنامــه دولت بــرای بازنگری در 
شوراهای موازی برای ساماندهی اثربخش 
آنها خبر داد و گفت: در دولت و در شــورای 
عالــی اداری، موازی کاری هــا را بررســی 
می کنیم و حتماً در ادامه فعالیت شوراهای 

موازی بازنگری می شود.
وی در ادامه خواســتار ارائه برنامه و نقشــه 
راه جامعی از سوی سازمان برنامه و بودجه 
به دولت بــرای رفــع ناتــرازی موجود در 
حوزه انرژی شــد و گفت: به مردم اطمینان 

می دهیــم کــه دولــت چهاردهــم، هیچ 
تصمیم عجولانــه ای نخواهد گرفت و در هر 
تصمیمــی، تمام پیوســت های اجتماعی، 

فرهنگی و عدالت را مد نظر قرار می دهیم.

نقش سازمان برنامه و بودجه در 
توسعه کشور

در ابتــدای ایــن جلســه، »ســید حمید 
پورمحمدی« معاون رئیس جمهور و رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه کشور گفت: برای 
کارشناسان ســازمان برنامه و بودجه بسیار 
مهم اســت که در دوره جدیــد فعالیت این 
ســازمان در دولت چهاردهــم، معاون اول 
رئیس جمهور سابقه ریاست بر این سازمان 
را داشــته و آشــنایی کاملی با ظرفیت ها، 
توانمندی هــا و قابلیت های این ســازمان 

دارد.
وی با بیــان اینکه ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور در یک سده گذشــته، نقش مهمی 
در توسعه کشــور در ابعاد مختلف ایفا کرده 
است، افزود: این ســازمان فارغ از نگاه های 
سیاســی و جناحی و با تکیه بر کار علمی و 

کارشناســی، وظیفه ملی و توسعه ای خود 
را به صورت خیرخواهانه و دلســوزانه انجام 

داده است.
پورمحمــدی ادامــه داد: ســازمان برنامه 
و بودجه کشــور، تنها ســازمانی است که 
کارشناسان آن قدم به قدم کشور را مطالعه 
کرده اند و نتیجه مطالعه و بررسی خود را در 
قالب طرح آمایش ســرزمین، ارائه داده اند 
که مبنــای برنامه ریزی بــرای افق ۱۴۲۴ 

کشور است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور افزود: 
دبیرخانه شورای اقتصاد با قدمتی نزدیک به 
یک قرن، در ســازمان برنامه و بودجه کشور 
است که یک گنجینه ارزشــمند و بی بدیل 
برای توســعه کشور اســت و این سازمان با 
وجود فراز و نشــیب های سیاســی از قبیل 
جنگ تحمیلی، تحریم هــای ظالمانه و...، 
چراغ توســعه کشور را روشــن نگه داشته 

است.
پورمحمدی ســپس با بیان اینکه دغدغه 
کارشناسان این سازمان، تزاحم کاری بین 
نهادها و شوراهای مختلف و اخلال در روند 
تصمیم گیری در کشور است، گفت: قانون 
اساســی، رئیس جمهور را مسئول برنامه و 
بودجه کشور دانسته اســت؛ بنابراین تمام 
امــور برنامه و بودجه کشــور بایــد در این 
ســازمان متمرکز شــود و هرگونه مداخله 
نادرســت در افزایــش یا کاهــش بودجه، 
دودی خواهد شد که در چشم همه خواهد 

رفت.
وی افزود: به دولت اطمینان می دهیم که ما 
آمادگی داریم به تمام نیاز کارشناسی دولت 
در بخش های مختلف، در ســازمان برنامه و 
بودجه کشور، پاسخ دهیم و ظرفیت عظیم 
کارشناسی این ســازمان را با امید فراوان و 
با اتحاد و انســجام، بیش از پیش در فرایند 

توسعه کشور به کار خواهیم گرفت.
در این جلســه، معاونان ســازمان برنامه و 
بودجه کشــور، گزارش »آســیب شناسی 
و راهکارهــای بهبــود و ارتقــای نظــام 
تصمیم گیری عمومی کشور« را به تفکیک 

حوزه معاونت خود ارائه دادند.



وزیر اقتصاد در نشست با مدیران بانک ها مطرح کرد

واگذاری اموال مازاد بانک ها برای سرمایه گذاری مولد
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یحیی آل اسحاق : رفع مشکلات پایه ای نیازمند وحدت میان نهادهای 
تصمیم گیر و تصمیم ساز است

ونمایی از مهمترین مشکل اقتصادی ر
وزیر اسبق بازرگانی معتقد است که ساختار اقتصاد ایران دچار معضل 
»ناترازی سازی« شــده و رفع مشــکلات پایه ای نیازمند وحدت میان 

نهادهای تصمیم گیر و تصمیم ساز است.
یحیی آل اسحاق، وزیر اسبق بازرگانیِ، در رابطه با علت العلل مشکلات 
فعلی کشــور گفت:» اینکه مشکل و کانون مســاله در کشور ما اقتصاد 
است، مدتهاست هم در صحبت های رســمی، هم در برنامه ها و هم در 
بیان سیاســت ها به عنوان مشکل اساســی و حتی اولویت نظام مطرح 
شده اســت. در دولت گذشــته هم آقای رییســی تاکید زیادی بر این 
داشتند و امروز مشاهده می کنیم که آقای پزشکیان نیز چنین نکته ای 

را بارها مورد تاکید قرار داده اند.«
این فعال سیاســی اصولگرا اذعان کرد:» مشکلات معیشتی مردم باید 
به طور فوری رفع شــوند چرا که تعلل در این بخش موجب از بین رفتن 

زندگی های بیشتری می شود.«
او افزود:» البته این نکته درستی است که اقتصاد مشکل اساسی کشور 
و مردم اســت و به موازات اینکه مشــکلات این بخش مرتفع شوند، به 
سرعت اثرات آن را در تمام بخشــهای حکمرانی مشاهده خواهند شد. 
در ۴۵ سال گذشــته اقتصاد کشــور موفقیتها و شکست هایی را تجربه 
کرده که ماحصل آن وضعیت کنونی اســت که مطلوب نیســت. به این 
معنا علی رغم کوشــش های صورت گرفته، آن طور کــه باید از فرصتها 
استفاده نکردیم و دچار چالش های چند وجهی و متعدد شده ایم. جالب 
اینکه در رابطه با بحرانهــا هم میان ارکان مختلــف وحدت نظر وجود 

دارد.«
رییس پیشــین اتاق بازرگانی تهــران تصریح کرد:»هــم اکنون با دو 
نوع مشکل در اقتصاد مواجه هستیم، یک دســته مشکلات فوری که 
باید در کوتاه مدت پاســخ بگیرند و یک دســته هم مشکلات اساسی 
هستند. چالش های اساســی چون صندوق های بازنشستگی، ناترازی 
در نظام بانکی و انرژی، ســهم ایران از تجارت جهانــی، تورم، بیکاری 
و از این دســت عنوان می شــوند ولی من اینها را هم مصادیق می دانم. 
چرا که اگر به عمق برویم و به نوع مناســبات و روابط ساختار حاکم بر 
اقتصاد بنگریم متوجه می شویم که با ساختاری »ناترازی ساز« مواجه 
هستیم؛ ساختاری که خروجی و محصول آن ناترازی است، باید دچار 

تحول شود.«

رییس فعلی اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق ضمن اشاره به تورم 
به عنوان یک مشــکل اساســی توضیح داد که این مشکل هم محصول 
ناترازی های بودجه ای است که به شکل کســری بودجه در سند مالی 
بروز می یابــد. وی در این رابطــه افزود:» دولت دچار کســری بودجه 
می شــود چون هزینه هایش را نمی تواند بکاهــد و درآمدهایش کفاف 
آن را نمی دهد. درنتیجه مجبور می شود ســراغ افزایش درآمدهایش 
برود که یا از طریق فروش بیشــتر نفت خواهد بود و یا افزایش مالیاتها، 
در غیر این صورت مجبور به اســتقراض می شــوند یا افزایش نرخ ارز و 

راهکارهای مشابه.«
آل اســحاق در رابطه با دولت چهاردهم عنوان کرد:» مشکلات موجود 
چون ریشه در مناســبات و روابط ســاختاری اقتصاد دارند، ابعادشان 
بزرگتر از آن است که دولت بتواند به تنهایی چنین تحولی را ایجاد کند. 
در عین حال دولتها چون سیاسی هســتند، به مسائلی از این دست هم 
از پشت عینک سیاســی می نگرند. از آنجایی که این تحولات می تواند 
هزینه زا باشــد هم هیچ کدام از دولتها و جناحهای سیاســی تمایلی به 

اجرای آنها ندارند.«
این وزیر اســبق بازرگانی درباره راه حل رفع این ناترازی سیســتمی را 
نیازمند یک اجمــاع کلــی در ارکان تصمیم گیری و تصمیم ســازی 

جمهوری اسلامی دانست که باید این معضل را جدی بگیرند.
او در ادامه تصریح کرد:» چاره کار دولتی اســت که هزینه این تحول را 
بپردازد. دولتی که تنها در پی دستاوردســازی بــرای خود و جناحش 
نباشــد و اصلاحات اصولی را به راه حل های مقطعــی ترجیح دهد. از 
آنجایی که ناترازی ها روز به روز شــدت می گیرند، هر چه دیرتر تحول 
مورد بحث انجام شود، هزینه های بیشتری به کشور تحمیل شده است. 
راهکارهای کوتاه مدت چاره کار نیســتند چرا که مثل دولت سیزدهم 
ناچار می شــوند با وجود تورم بیش از ۴۰ درصدی حقوق کارمندان را 
تنها ۲۰ درصد و مزدبگیــران را در همین حدود افزایش دهند. پرواضح 
است که این اقدام فشــار معیشــتی به مردم را دو چندان می کند. این 
اقدامات فقــر را افزایش می دهد و ســفره های توده مــردم را کوچکتر 

خواهد کرد.«
این فعال سیاسی اصولگرا ادامه داد:» اینکه دولت چهاردهم شعار خود 
را »وفاق ملــی« قرار داده از نظــر من اقدام مبارکی اســت چرا که گام 
نخست بسیج توان کشــور برای رفع این مشکل اساسی، وفاق و وحدت 

در سطوح تصمیم گیری و تصمیم سازی است.
این نخستین گام اســت که در قوه مجریه برداشته شــده ولی عیار هر 
دولتی در عملکرد آن اســت و نه وعده هایی که داده اســت. امروز آقای 
پزشکیان مشاهده می کنند که به دلیل انتخاب کابینه چه فشار عمومی 
را باید تحمل کند و طبیعی است اگر توان مقابله با این فشارها را نداشته 
باشد، سکان کشور را هم نمی تواند به طور مستمر به سمت رفع پایه ای 

مشکلات بگیرد.«
او تصریح کرد:» بدون اقدامات اساســی و پایه ای جنبش اتلاف انرژی، 
نیروی انســانی و منابع ادامه خواهد یافت و هر دم دامنه آن گسترده تر 

می شود.«
آل اسحاق با اشاره به اهمیت ســرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی در 
پیش برد اقدامات تحول ســاز، ادامه داد:» البته موانع زیادی ســر راه 
اســت. هنوز می بینیم که در میان بخشی از دوســتان ما از جناحهای 
مختلف، چون ۴ دهه گذشــته جدال لفظی و گاه تئوریک ادامه دارد و 
هنوز هم واژگان مشــترک نداریم. مثلا تعریف از منافع ملی، عدالت 
اجتماعی یا توســعه یکسان نیسســت. پس علی رغم اقدامات صورت 
گرفته مثبت چند ماه گذشــته، هنوز راه درازی داریم تا رســیدن به 

وفاق مدنظر.«
این وزیر ســابق در رابطه با چالش های فوری دولــت چهاردهم تاکید 
کــرد:» مســائل مرتبط با معیشــت مردم، اساســی ترین مســائل و 
چالش های ما هستند که باید زودتر پاسخ بگیرند. مشکلات سفره مردم 
و اشتغال جوانان را نباید و نمی توان معطل رفع مشکلات ریشه ای نگه 
داشت. مردم باید هر چه زودتر از فقر خلاص شوند یا لااقل مشکلاتشان 
کمتر شــود. ادامه ایــن وضعیت، نابســامانی ها را تشــدید می کند و 
زندگی های بیشــتری را به اصطلاح از هم می پاشــد. مشکلات مربوط 
به آموزش، بهداشــت، مســکن و خوراک مردم را دولت باید به سرعت 
مرتفع کند. وضع فعلی زیبنده مردم شــریف کشورمان نیست و انتظار 
می رود لااقل هر چه زودتر بخشــی از مشــکلات روزمره آنها را دولت 

محترم رفع کنند.«

بازار

 رئیس سازمان اداری و اســتخدامی، مدیریت جهادی 
را راه حل مشکلات کشور دانست و ابراز امیدواری کرد 
در دولت چهاردهم نیز این سبک مدیریتی، تداوم یابد.

میثم لطیفی در ســخنرانی پیــش از خطبه های نماز 
جمعه تهــران به تشــریح اقدامات صــورت گرفته در 
دوران فعالیــت دولت ســیزدهم پرداخــت و گفت: 
بیش از ۱۲ موشــک فضاپیما در سطوح مختلف جوی 
در سه سال گذشته پرتاب شــد که این اقدامات برای 
بخش های کشاورزی، زیســت محیطی و رقومی اتفاق 
بسیار مهمی محسوب می شود و این تعداد پرتاب بیش 

از همه  سال های گذشته است.
وی عضویت ایران در دو نهاد معتبر بین المللی )پیمان 

شانگهای و بریکس( را از دستاوردهای مهم 
این سه ســال برشــمرد و خاطرنشان کرد: 
این عضویت هژمونی غرب را شکســت؛ زیرا 
برخی کشورهای جهان توانســتند با ایجاد 
این دو نهاد در مقابل جریان غرب ایستادگی 

کنند.
لطیفی گفت: این دســتاوردی اســت که با 

پیگیری های دولت در سه سال گذشــته رقم خورد و 
اثر آن سال های ســال برای کشور باقی خواهد ماند و از 

مواهب آن بهره مند خواهد شد.
رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور درباره 
اقدام های دولت ســیزدهم در زمینه بهداشت و درمان 

اظهار داشت: سامان دهی وضعیت دارویی و 
نیز برقرار بیمه برای کودکان زیر هفت سال 
ثمر فعالیت دولت در ســه سال گذشته بوده 

است.
لطیفی فعال سازی کریدورهای حمل ونقلی 
و نیز توجه به توسعه ترانزیت شرق به غرب و 
نیز شمال و جنوب که از جمله آرزوها بوده را 

نیز ثمره فعالیت سه سال گذشته دانست.
وی ادامه داد: طرح آب رســانی از دریــای عمان به 
اســتان های یزد، کرمان و اصفهان در این ســه سال 
شروع شد و خبرهای خوبی درباره آن خواهد رسید 
و امیدواریــم ایــن طــرح در دولــت چهاردهم نیز 

پیگیری شود.
لطیفی خاطرنشــان کرد: آنچه ســه ســال گذشته 
را برجســته تر می کنــد و مهم ترین دســتاورد دولت 
سیزدهم به شــمار می آید، معرفی یک سبک و الگوی 

مدیریتی در کشور بود.
وی این ســبک و الگــو را مدیریت جهادی دانســت و 
افزود: این نقطه ممتاز دولت در ســه سال گذشته بوده 
اســت، نباید از این موضوع غفلت کرد زیرا این سبک 

مدیریت راه حل مشکلات کشور است.
لطیفی با گرامی داشــت یــاد و خاطره شــهیدان راه 
خدمت ابراز امیــدواری کرد این ســبک مدیریت در 

کشور تداوم داشته باشد.

استخدام

خریدار   وزیر امور اقتصــادی و دارایی با 
تاکید بر لزوم واگذاری و مولدســازی اموال 
مازاد بانک ها، خطــاب به مدیران بانک های 
تحت مدیریت دولت گفت: امــوال مازاد را 
واگذار کنیــد و با درآمد آن دنبــال »بنگاه 

سازی« بروید.
به گزارش وزارت اقتصاد، عبدالناصر همتی 
در دیــدار با اعضــای شــورای هماهنگی 
مدیــران بانک هــای دولتــی در خصوص 
تسهیلات تکلیفی و نرخ سود اظهار داشت: 
با هماهنگی بانک مرکــزی تلاش خواهیم 
کرد، هر چه ســریع تر مشــکلات موجود 
دراین ارتبــاط را برطرف کنیــم و این اراده 
به طورجدی در ســتاد اقتصادی دولت نیز 

وجود دارد.
همتی با بیــان اینکه مســئولیت عملکرد 
بانک هــا را از هیات مدیره طلــب می کند، 
گفــت: انتظــار من این اســت که مســیر 
آینده بانک ها باید مشــخص باشد و در این  
خصوص هیــچ توجیهی پذیرفته نیســت؛ 
به عنــوان  مثال هیــات مدیــره نمی تواند 
بگوید من را تحت فشار گذاشتند تا به فلان 

شخص یا بنگاه وام بدهم.
وزیر اقتصاد افــزود: زمانــی پرداخت یک 
تســهیلات، تکلیــف قانون اســت که این 
حکایتش فرق می کنــد؛ اما در مواردی غیر 
از این، شــما باید محکم بایستید و خودتان 
تصمیم بگیرید و من شما را مسئول خواهم 

دانست.
همتی عنوان کرد: در مورد شــرکت های 

زیرمجموعه بانک ها هــم باید همین گونه 
عمل کنیــد؛ یعنــی این طور نیســت که 
به  عنوان  مثــال من در انتصــاب مدیران 
و اعضــای هیــات مدیــره شــرکت های 
شــما دخالت کنم و بعد از شــما بخواهم 

مسئولیت پذیر باشید.
وزیر اقتصــاد دولت چهاردهــم در ادامه با 
تأکید بر لزوم جدی  گرفتن مسئله واگذاری 
و مولدسازی اموال مازاد بانک ها گفت: من 
در مجلس گفتم، الان هــم می گویم، اموال 

مازاد را واگــذار کنید و با درآمــد آن دنبال 
»بنگاه ســازی« بروید و به جهــش تولید 

کمک کنید.

به دنبال سرمایه گذاری مولد بروید
همتی با اشاره به تأکید مقام معظم رهبری 
در دیــدار با اعضــای دولت در جلســه روز 
گذشــته با ایشــان و با بیان اینکه یک راه 
تحقق رشــد غیر تورمی در کشــور همین 
است، عنوان داشت: شما به عنوان بانک های 

دولتی و نیمه دولتــی، باتوجه به محدودیت 
بودجــه عمرانــی دولت، به طورجــدی، با 
منابع ناشی از واگذاری به سمت پروژه های 

باارزش افزوده بالا بروید.
وی تصریح کرد: دقت کنید، من نمی گویم 
برویــد در امــلاک تجــاری یــا نظایر آن 
ســرمایه گذاری کنیــد و به تورم مســکن 
و مســتغلات دامن بزنید، بلکه به ســمت 
تأســیس بنگاه تولیــدی و مولــد باهدف 

واگذاری آن بروید.

وزیر اقتصــاد با اشــاره بــه هدف گذاری 
برنامه هفتم توســعه برای رسیدن به رشد 
اقتصــادی ۸ درصد، واگــذاری اموال مازاد 
بانک ها و در مقابل تأسیس بنگاه های مولد 
و زودبازده را یکــی از راهکارهای تحقق این 

هدف برشمرد.

ارائه طرحی برای پرداخت بخشی
 از وام ازدواج به صورت غیرنقدی

همتــی در ادامه با اشــاره بــه تأکیدی که 
مجلس برای تســهیل پرداخت وام ازدواج 
داشــته اســت، به خاطر محدودیت منابع 
بانک هــا خواســتار ارائه طرحی از ســوی 
معاونت بیمه و بانــک وزارت امور اقتصادی 
و دارایی و شــورای هماهنگــی بانک ها با 
هماهنگی بــا بانک مرکــزی در این زمینه 
شــد که در صــورت ممکن بخشــی از وام 
ازدواج به صورت غیرنقدی و در قالب خرید 
اقســاطی لوازم خانگی موردنیاز زوج های 

جوان به متقاضیان پرداخت شود.
وی درعین حال به مدیران بانکی تأکید کرد 
که تا نتیجه بخشی چنین طرحی، اولویت را 
به وام ازدواج دهند چرا که مطالبه بسیاری 

از مردم است.
وزیر اقتصاد یکی دیگــر از موضوعات مهم 
که باید از ســوی شــبکه بانکی موردتوجه 
قرار گیرد را پرداخت تســهیلات تبصره ۱۸ 
عنوان کرد و خواســتار انعقاد تفاهم نامه از 
ســوی بانک ها برای تسریع در پرداخت این 

تسهیلات شد.
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خریدار گزارش می دهد

خ زاد و ولد در کره تلاش کره جنوبی برای افزایش نر
خریدار  دولت کره جنوبی در تلاش است 
نرخ زاد و ولد در نسل جدید را افزایش دهد.

سیاســت های مبتنی بر یارانه سئول برای 
معکوس کــردن کاهش نــرخ تولد تلاش 
می کنند. مشــکلات مالی بــه عنوان دلیل 
اصلی بچه دار نشــدن ذکر شــده اســت. 
نســل های Y، Z بر روی تجملات و تجارب 

تمرکز می کنند.
ســارا کلاری- به گزارش خریدار به نقل از 
رویترز، در حالی کــه کره جنوبی تلاش می 
کند تا کاهش شــدید نرخ زاد و ولد خود را 
متوقف کند، سیاســت گذاران با مشــکل 
مواجه هستند که بســیاری را در دهه ۲۰ و 
۳۰ ســالگی متقاعد کنند که والدین شدن 
سرمایه گذاری بهتری نسبت به لباس های 

شیک یا رستوران های شیک است.
چهارمین اقتصاد بزرگ آسیا پس از سال ها 
ناتوانی در کاهش بحران کودک، قصد دارد 
یــک وزارتخانه جدید دولتــی را راه اندازی 
کند که به چالش هــای جمعیتی اختصاص 
دارد.اما برای پارک یون،بلاگر۲۸ ســاله مد 
و خواننده مشتاق، انتخاب های خرج کردن 
عمدتاً بر اســاس لباس و مســافرت است و 
بودجه کمی بــرای ازدواج و فرزندان باقی 
می گذارد. پارک در حالی که تی شرت های 
خود را در یک جشــنواره مــد صرفه جویی 
می فروشد، گفت: »شما فقط یک بار زندگی 
می کنید«. بعد از انجــام کارهایی که برای 
خود پاداش می دهــم، پس انداز کافی برای 
هر ماه باقی نمی ماند. ازدواج ممکن اســت 
در مقطعی اتفاق بیفتد، اما خوشحال بودن 

در حال حاضر مهم تر است.
کره جنوبــی همچنان به شکســتن رکورد 
خود برای داشتن پایین ترین نرخ زاد و ولد 

در جهان ادامه می دهد که ســال گذشــته 
به پایین ترین ســطح خود رســید. جامعه 
شناســان می گویند اولویت های ســبک 
زندگی کــره ای ها در دهــه ۲۰ و ۳۰ - که 
نســل های Y و Z در نظر گرفته می شوند - 
به این معنی است که آنها نسبت به جمعیت 
گســترده تر یا همتایان خود در کشورهای 
دیگر بیشــتر هزینه مــی کننــد و به طور 
متوسط کمتر پس انداز می کنند، که برای 

تشکیل خانواده مناسب نیستند.
جونگ جائه هون، اســتاد جامعه شناســی 
در دانشگاه زنان ســئول، گفت: آنها در حال 
شکار موقعیت هستند. عادات خرج زیاد آنها 
نشان می دهد که جوانان به جای تمرکز بر 
اهداف غیرممکن زندگی و بچه دار شــدن 
بر روی نمادهای موفقیــت خود به صورت 

آنلاین کار می کنند.
حتی افزایش شــدید نرخ بهره کره جنوبی 
در سه سال گذشته نتوانســته است هزینه 
های جوانــان را مهار کنــد. داده های بانک 
مرکزی نشــان می دهد که نــرخ پس انداز 
برای افراد ۳۰ ســاله در سه ماهه اول نسبت 
به ۲۹.۴ درصد در پنج ســال قبل به ۲۸.۵ 
درصد کاهش یافته است، در حالی که برای 
همه گروه های ســنی دیگر در همان دوره 
افزایش یافته است. در همان زمان، افراد ۲۰ 
و ۳۰ ساله بیشترین مصرف کنندگان را در 
فروشــگاه های بزرگ و هتل های سطح بالا 
تشــکیل می دهند در حالی که هزینه سفر 
آنها از ۳۳.۳ درصد در ســه سال گذشته به 

۴۰.۱ درصد افزایش یافته است.
Bun� ۱ نفر از  هر۴ نفر در بازاری که توسط
jang، یک پلــت فرم تجــارت الکترونیک 
برای فروش دســت دوم، در ســئول، کره 

جنوبــی، ۳ اوت ۲۰۲۴ میزبانی می شــود، 
خرید می کنند. بر اســاس گزارش ها، کره 
جنوبی همچنان به شکســتن رکورد خود 
برای داشــتن پایین ترین نرخ زاد و ولد در 
جهان ادامه می دهد که در ســال گذشته به 

پایین ترین سطح خود رسید.
حتی افزایش شــدید نرخ بهره کره جنوبی 
طی سه ســال گذشــته نتوانســته است 
هزینه های جوانان را مهــار کند. داده های 
Hyundai Card نشان می دهد که نسبت 
هزینه های افراد ۲۰ ساله در فروشگاه های 
بزرگ تقریباً دو برابر شــده و به ۱۲٪ در سه 
ســال منتهی به ماه می رســیده است، در 
حالی که این نســبت برای تمام گروه های 

سنی دیگر کاهش یافته است.
Euro�  به گفته شــرکت تحقیقات بــازار

monitor، تنها در ســال گذشــته، درآمد 
در رســتوران های گران قیمت بوفه ۳۰.۳ 
درصد افزایــش یافت، در مقابــل افزایش 
۱۰.۵ درصدی در رستوران های فست فود 

و ۹ درصدی برای کل صنعت غذاخوری.
در یک مثال، فروش در هتل دراگون سیتی 
سئول - یک مکان محبوب در اینستاگرام - 
برای دسر توت فرنگی فصلی ۹۰۰۰۰ وون 
)۶۸ دلار( آن نســبت به زمســتان گذشته 
۱۵۰ درصد افزایش پیدا کــرد، حتی پس 
از اینکه هتل قیمت را ۱۲.۵ درصد افزایش 
داد. . در مقابل، گزارشــی که توســط بانک 
مشترک المنافع اســترالیا انجام می شود، 
نشــان می دهد که جوانان ۲۵ تا ۲۹ ســاله 
در استرالیا در ســه ماهه اول سال ۲۰۲۴ به 
دلیل فشــار هزینه های زندگی، ۳.۵ درصد 

از هزینه های سال ۲۰۲۴ را کاهش دادند.
تحقیقات مورگان استنلی در سال گذشته 

نشــان داد که ذائقه های فانتزی کره ای ها 
آنها را بــه بزرگ ترین مصــرف کننده های 
ســرانه برندهای لوکس در جهــان تبدیل 
کرده است و مقصدی داغ برای بزرگ ترین 
برندهای لوکس است. بر اساس نظرسنجی 
شــرکت تحقیقاتــی PMI در مــاه مــه، 
مطمئناً مشــکلات مالی بزرگترین دلیلی 
اســت که مردم کره جنوبی بــرای بچه دار 
نشــدن ذکر می کنند. حدود ۴۶ درصد از 
۱۸۰۰ پاســخ دهنده، عدم اطمینان شغلی 
یا هزینه های تحصیلی را عامل این تصمیم 
می دانند. بر اساس آمار کره، درآمد سالانه 
تنها ۲.۰ درصد برای افراد ۲۰ و ۳۰ ســاله 
در ســال گذشــته افزایش یافته اســت، 
که کندتــر از افزایــش ۴.۵ درصدی برای 
همــه خانوارها اســت.یونگ اضافه کرد که 
تحقیقات مورگان استنلی در سال گذشته 
نشــان داد که ذائقه های فانتزی کره ای ها 

آنها را بــه بزرگ ترین مصــرف کننده های 
ســرانه برندهای لوکس در جهــان تبدیل 
کرده است و مقصدی داغ برای بزرگ ترین 
برندهای لوکس اســت.دولت یون ســوک 
یــول در ماه مــی برنامه ای را بــرای ایجاد 
وزارتخانه جدیدی برای تمرکز بر مســائل 
جمعیتی اعــلام کرد، پــس از آن که ده ها 
سیاست از جمله یارانه برای معکوس کردن 
عمل وازکتومی، حمایــت نقدی از خانواده 
های دارای نوزاد، ســواری تاکسی رایگان 
و مرخصــی طولانی تر مراقبــت از کودک 
ناکام ماند. در یک نظرســنجی از ۱۷ کشور 
پیشرفته توسط مرکز تحقیقاتی پیو ایالات 
متحده در ســال ۲۰۲۱، با این پرسش که 
چه چیزی زندگی را معنــادار می کند، کره 
جنوبی تنها کشــوری بود که رفــاه مادی 
بالاترین پاسخ را داشــت. در جاهای دیگر، 

خانواده یا سلامتی بهترین پاسخ بود.

خریدار  وزیر جهادکشــاورزی آمادگــی وزارت برای 
سپردن برخی امور به تشــکل های مردم نهاد کشاورزی 
را اعلام کرد و گفت: دولت به دنبال تصدی گری نیست و 

مسوولیت سیاست گذاری و نظارت را بر عهده دارد.
غلامرضا نوری در آخریــن روز هفته دولــت و در پایان 
نخســتین ســفر اســتانی خود به خراســان رضوی به 
مشهد رفت و در نشست با تشــکل های کشاورزی گفت: 
کشــاورزی از موضوعات مورد توجه مقام معظم رهبری 

است و ایشان در نشست با هیات دولت، بر اهمیت امنیت 
غذایی، تولید محصول راهبردی گنــدم، آبزی پروری و 
اقتصاد دریا-محور، اســتفاده از ســواحل و بهره برداری 
بهینه از آب، لزوم توجه به روش هــای نوین آبیاری برای 

افزایش راندمان آبیاری تاکید کردند.
وی افزود: این میــزان توجه بــه امنیت غذایــی، مایه 
دلگرمی و پشــتوانه ای اســت که بتوانیم کمک  ســایر 

دستگاه ها را در این امر خطیر، همراه کنیم.

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: آنچه که می تواند به معنی 
واقعی کلمــه امنیت غذایی را برای کشــور بــه ارمغان 
آورد انجام امور فنــی، دانش بنیان کردن کشــاورزی و 
توســعه عمودی با ورود بیش از پیش علــم و فناوری به  
کشــاورزی اســت.وی افزود: برای رفع محدودیت های 
عوامل تولیــد، راهی جز بهره وری نیســت که با افزایش 
عملکرد، بهبود کیفیت دام، بهبــود عملکرد محصولات 
در واحد ســطح و ... میسر می شــود.نوری با بیان این که 

سیاســت های جمعیتی، لزوم تدارک بیشتر برای تامین 
کالاهای اساســی را به همــراه دارد، گفــت: تنش های 
ایجاد شــده در دنیا برای تامین امنیت غذایی، باعث شد 
»خودکفایی« به ویژه در تولید کالاهای اساســی، محور 
فعالیت های وزارت جهادکشاورزی قرار گیرد.وی افزود:  
برای دستیابی به توسعه کشاورزی باید مزیت های نسبی 
را تقویت کــرده، تــراز تجاری مان را مثبــت کنیم و در 

حفاظت از آب و خاک ملاحظات لازم را داشته باشم.

آمادگی وزارت جهاد در اشتراک گذاری امور کشاورزی به تشکل ها و اتحادیه ها
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مرکز اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی اعلام کرد
گزارش تیم ویژه بازرسی فراجا درباره حادثه 

فوت یک متهم در لاهیجان
مرکز اطلاع رســانی فرماندهی انتظامی جمهوری اســلامی ایران در 
اطلاعیه ای گزارشــی از روند وقوع حادثه بر مبنای گــزارش تیم ویژه 

بازرسی کل فراجا در مورد حادثه لاهیجان را منتشر کرد.
 مرکز اطلاع رســانی فرماندهی انتظامی جمهوری اســلامی ایران در 
اطلاعیه ای مربوط به درگذشــت مرحوم میرموسوی متهم فوت شده 
در لاهیجان؛ گزارشــی از روند وقوع حادثه بر مبنای گزارش تیم ویژه 

بازرسی کل فراجا مستقر در محل حادثه را منتشر کرد.
در این اطلاعیه آمده است: در تاریخ پنجشــنبه یک مرداد در روستایِ 
ناصرکیاده از توابع شهرســتان لاهیجان خبرِ نزاع و درگیری توســط 
اهالی محل در ســه مرحله و به طــور مکرر به پاســگاه محلی گزارش 
می شود که در این درگیری افراد یکدیگر را مورد ضرب و شتم قرار داده 
و بنابر اظهاراتِ امدادخواهان، منشأ درگیری مرحوم میرموسوی بوده 
و خودروی متوفی همان طور که در تصاویر به صورت مســتند مشخص 
است کاملًا تخریب شده و در آتش می ســوزد. این موضوع باعث رعب و 
وحشت اهالی محل شده و پلیس تمامی عاملین حادثه از جمله مرحوم 

میرموسوی را بنابر وظیفه ذاتی و قانونی بازداشت می کند.
این اطلاعیه می افزاید: متوفی در پاســگاه انتظامی شروع به فحاشی و 
استنکاف از دســتورات عوامل انتظامی و درگیری با مأموران کرده که 
این روند تا حضور در بازداشــتگاه ادامه پیدا می کنــد. به دلیل هیجان 
ناشــی از اصطکاک صورت گرفته میان مرحوم میرموســوی و عوامل 
انتظامی و عدمِ کنترلِ خشــم و احساســات از طرف برخی کارکنان و 

بی اعتنایی به وضعیت متهم این اتفاق رخ می دهد.
در ادامه این اطلاعیه آمده اســت: علت فوت با توجه بــه اتفاقاتِ قبل از 
حضور پلیس و شرایط جســمی و روحی متوفی، توسط پزشکی قانونی 

در حال بررسی است.

در مجمع عمومی فرهنگستان علوم پزشکی مطرح شد
درخواست ظفرقندی از فرهنگستان علوم پزشکی

وزیر بهداشت، از فرهنگستان علوم پزشکی خواست در احصا مشکلات 
حوزه سلامت به وزارت بهداشت کمک کند.

 محمدرضــا ظفرقندی، در یکصــد و نهمین نشســت مجمع عمومی 
فرهنگســتان علوم پزشــکی که با حضور رئیس جمهــوری در محل 
کتابخانه فرهنگســتان علوم پزشــکی برگزار شــد، نکاتی را در باب 

وضعیت حوزه سلامت کشور مطرح کرد.
وزیر بهداشت، فضای انسجام و همدلی ایجاد شــده در کشور و حضور 
یک پزشک متخصص در رأس قدرت اجرایی کشور را فرصت مغتنمی 
دانســت تا بتوان مشــکلات بخش ســلامت و درمان را که حدود ۷۰ 
درصد آن خارج از حوزه اختیارات وزارت بهداشــت است، با هم افزایی 

ظرفیت ها رفع کرد.

وی گفت: از فرهنگستان علوم پزشــکی انتظار داریم بر اساس تجارب 
علمی و عملی، ایرادات و مشکلات را احصا و راهکارهای رفع آنها را ارائه 
کنند تا بتوانیم با همکاری یکدیگر شاخص های سلامت و درمان کشور 
را ارتقا بخشیم و مشکلاتی را که ســال ها حل نشده باقی مانده اند، حل 

کنیم.

کارگر مطرح کرد
صدور کارت ملی در بدو تولد برای افراد

رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور گفت: در آینده در بدو تولد به افراد 
کارت ملی می دهیم و دیگر به سمت شناسنامه نمی رویم.

 هاشم کارگر با بیان اینکه نقشــه راه ما تحقق سازمانی هوشمند است 
و طراحی و برنامه ریزی ها در این راســتا شــکل می گیرد، افزود: سال 
گذشته رخدادهای خوبی را شــاهد بودیم و یکی از آن ها سامانه هویت 

دیجیتال ایرانیان بود که به سرانجام رسید.
وی ادامه داد: در این راســتا تلاش داریم احراز هویت مردم را در بخش 
خصوصی و دولتی به صــورت مجازی و غیر حضــوری انجام دهیم که 
پیش تر به دلیل نبود این بســتر برخی بانک ها به این ســمت حرکت 
کردند که مورد تأییــد نبود. امــروز خدمات ســریع و مطمئن انجام 
می شود و کمترین اطلاعات هویتی در اختیار دستگاه ها خواهد بود که 

اطمینان خاطری به مردم می دهد.
وی افــزود: احراز هویــت بیومتریــک و امضای الکترونیــک هم ارائه 
می شــود و حتی در انعقاد قرار دادها توســط ســازمان ثبــت احوال 

اطمینان بخشی می شود.
کارگر ادامه داد: در چند روز آینده اطلاع رســانی می شــود تا از نسخه 

موبایلی استفاده به عمل آید.

وی از مدیریت منابع در ســازمان ثبت احوال هم ســخن گفت و افزود: 
به ســمتی می رویم تا تغییراتی در شناســنامه ایجاد کنیم و در حوزه 
جمعیت نیز یکی از مهم ترین کارها ایجاد مرکز رصد جمعیت در کشور 
بود. در این مرکز داشــبوردهای جمعیتی ایجاد شــده و مورد استفاده 
دستگاه ها و دانشــگاهیان و پژوهشگران می باشــد و شاخص هایی که 
در گذشــته در دســترس نبود در راســتای قانون جمعیت و خانواده 
اطلاعاتی مثمر ثمر می باشد.رئیس ســازمان ثبت احوال کشور با بیان 
اینکه اشکالی در چند ماه اخیر در راســتای کارت هوشمند ایجاد شد و 
وقفه ای ایجاد کرد، گفت: درصدد هســتیم این عقب افتادگی را جبران 
کنیم و کارت هوشــمند ملی را طی یکی دو ماه در اختیــار مردم قرار 
دهیم که با تأمین مالی بر طرف خواهد شــد.کارگر کــه در یک برنامه 
رادیویی صحبت می کرد، درباره عکس کارت هوشمند گفت: در دفاتر 
پیشخوان باید با دقت بیشتری عکاسی شود و در برخی موارد عکس ها 
از زیبایی لازم برخوردار نیســت. این عکس باید به صورت زنده گرفته 
شود و در دفاتر پیشخوان مستقر هســت و می بایست یکسری مسائل 
فنی را بگذراند.رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور با اشاره به اقدامات 
برای دریافت شناســنامه گفت: سایر دســتگاه ها باید همراهی داشته 

باشند و نباید کسی را داشته باشیم که تعیین تکلیف نشده است. 

دیوار

خریدار  رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
با بیان ظرفیت ها و چالش های شهری تهران 
و ضرورت شــناخت چالش های شهری، از 
شهرهای عضو بریکس خواست برای بهبود 
کیفیت زندگی شهرهای بریکس همکاری 

کنند.
 مهــدی چمــران، رئیس شــورا در مجمع 
»دســتور کار اقلیمی بریکس در شــرایط 
کنونی« در مســکو با حضــور نمایندگانی 
از اعضــا، به منظــور ایجــاد همکاری های 
بیشتر میان شــهرهای بریکس بر شناخت 
چالش هــای آن هــا تاکید کــرده و اظهار 
داشــت: برای ایجاد همکاری های بیشــتر 
بین شــهرهای بریکس ابتدا بایــد آن ها و 
چالش های مهمشان را شناخت و سپس به 

حل آن ها همت گماشت.
چمران با بیان اینکه تهران شــهری بزرگ 
با جمعیتــی بیش از ۱۲ میلیــون نفر با آب 
و هوای متعادل کــه در دامنه کوه های البرز 
قد برافراشته اســت، گفت: تهران قدیم یک 
باغ شــهر کوچک خوش آب و هوا بوده ولی 
امروزه شهر یا ابر شــهری بزرگ با زیبایی ها 
و کاســتی های فراوان خود است، در تهران 
امروز از باغ ها و بوســتان های زیبای قدیم 
خبری نیســت و مردم آن عمومــاً در اکثر 
روزهای سال از هوای سالم و پاک برخوردار 
نیستند و در پاییز و زمستان پدیده وارونگی 

هوا بر شدت آلودگی آن می افزاید.
وی افزود: در تمام طول سال ۳۰ روز هوای 
پاک ندارند؛ علاوه بــر آلودگی هوا به خاطر 
ذرات ریز دو میکرون کــه از هر جهت برای 
ســلامتی مضر اســت، ذرات گــرد و غبار 
برخاسته از کویر و بیابان های داخل کشور، 
ذرات غبار کویرها و بیابان های کشــورهای 
همسایه مثل عراق و سوریه بر آلودگی هوای 
نامناسب تنفس می افزاید، برای برون رفت 
از این مشکلات و چالش ها اولین کار افزایش 
بوســتان های شــهر و جلوگیری از انهدام 
بیشــتر باغ ها و درختان است که در افزایش 
بوستان ها از تعداد ۷۵ پارک قبل از انقلاب 
اســلامی، در حال حاضر بــه ۲۵۰۶ پارک 
رســیده ایم ولی این تعداد کافی نیســت، 

فضای سبز شــهر نیز از حدود یک متر مربع 
به ۱۷ متر مربع هم اکنون رســیده است که 
مطابق پیشــنهاد طرح جامع شهری است 
ولی هنوز توزیع فضای ســبز در همه شهر 

متوازن نیست.
رئیس شــورا با بیــان اینکه بــرای بهبود 
کیفیت هوا در اطراف شهر، علیرغم کمبود 
آب، درختکاری و جنگل کاری گسترده ای 
صورت پذیرفته اســت، اظهار داشــت: در 
سال گذشــته یک میلیون و ۴۵۰ هزار متر 
مربع درختکاری شــده و در برنامه امسال 
نیز تا پایان ســال حدود ۲ میلیون متر مربع 
درختکاری پیش بینی شــده است که برای 
صرفه جویــی در مصرف آب بــه روش های 

نوین آبیاری می شوند.
وی افزود: از جمله اقدامات دیگر کاستن از 
آلودگی هوا، تنظیم نسبت استفاده از حمل 
و نقل عمومی به جای اســتفاده از خودروی 
شخصی اســت که در حال حاضر نسبت آن 
۷۵ درصد شــخصی به ۲۵ درصد عمومی 
اســت که باید به عکس این نســبت تبدیل 
شود. گسترش ســریع مترو که باید به ۲۰ 

درصد سهم خود برســد و هم اکنون حدود 
۸ درصد است و نیز اســتفاده از اتوبوس که 
باید به ۲۵ درصد برســد که هم اکنون ۱۵ 
درصد اســت. در این راســتا تلاش شده از 
اتوبوس های برقی نیز اســتفاده شود که هم 
در داخل ساخته می شود و هم تعداد ۲۰۰۰ 
دستگاه از چین خریداری شده است و قرار 
است بعد از طی مراحل اداری تا پایان سال 

وارد ایران شود.
چمران در ادامه با تاکید بــر اینکه افزایش 
اســتفاده از حمل و نقــل عمومی و کاهش 
اســتفاده از خودروی شــخصی عــلاوه بر 
کاســتن از آلودگی هوا، از حجم ترافیک نیز 
می کاهد، گفت: قبل از شیوع ویروس کرونا 
اســتفاده از مترو در شــهر تهران به تعداد 
۲ میلیــون و ۳۰۰ هزار نفر در روز رســید و 
امروزه با گســترش خطوط مترو و افزایش 
تعداد واگن ها می توان این میــزان را به دو 
برابر افزایش داد. برای کاســتن از آلودگی، 
اســتفاده از اتوبوس، تاکســی و خودروی 
شخصی برقی نیز توصیه شده و تلاش شده 

است تا تعداد آن ها گسترش یابد.

وی افزود: همچنین از حدود ۲۰ ســال قبل 
ســاختن هرگونه کارخانه در اطراف شــهر 
تهران تا شعاع ۱۲۰ کیلومتری ممنوع شده 
ولی کارخانه های قبلی کــم و بیش هنوز به 
کار خود ادامه می دهنــد. هم اکنون در کل 
کشــور ایران روزانه حــدود ۱۱۰ میلیون 
لیتر بنزین مصرف می شــود که حدود ۱۵ 
میلیون لیتــر آن در تهران اســت و بدیهی 
اســت مصرف این میزان سوخت فسیلی بر 

افزایش کربن و آلودگی هوا می افزاید.
رئیس شــورا در ادامه اظهاراتش اشاره ای 
نیز به میزان مصرف بــرق در تهران و نحوه 
مدیریت آن کرده و اظهار داشــت: در تهران 
مصرف برق در تابســتان امســال و گرمای 
۴۰ درجه به حدود ۶۰۰۰ مگاوات رســید 
که نسبت به ســال قبل ۱۲ درصد افزایش 
داشت، سامانه های سرمایشی به اندازه کل 
برق قالب، برق مصرف می کنند. به ازای هر 
یک درجه افزایش دمای هوا، ۲۰۰ مگاوات 
به مصرف برق شــهر افزوده می شود، ولی با 
تمام این مشــکلات، با تلاش فراوان دست 
اندرکاران و با مدیریــت موفق، برق خانگی 

قطع نشد و مشکل قطعی برق همانند خیلی 
از کلانشــهرها به وجود نیامد. اگر به لحاظ 
زیست محیطی این این اقدامات تداوم یابد 
و مشــکلی پیش نیاید، می تــوان به بهبود 

شرایط زیست محیطی امیدوار بود.
چمران در رابطــه با موضــوع جمع آوری 
پسماندها و زباله های شهری نیز بیان کرد: 
با برنامه های جامع در خصوص جمع آوری 
پســماندها و ایجاد زباله ســوزها می توان 
شــاهد بهبودی در وضعیت کنونی بود که با 
توجه به تولید روزانه ۶ هزار تن زباله، جمع 
آوری و دفع آن اقدام بزرگی است به ویژه در 
محلات قدیمی شهر تهران که قبل از ورود 
و استفاده از اتومبیل ساخته شده است این 

جمع آوری سخت تر می شود.
وی در خصوص اســتفاده بیــش از حد از 
منابع آب زیرزمینی به عنوان یکی دیگر از 
مسائل زیســت محیطی نیز گفت: استفاده 
بیش از حد از منابــع آب زیرزمینی منجر 
به کاســته شــدن از این منابع و در نتیجه 
فرونشست زمین شده اســت در این مورد 
هم برنامه های خاصی باید بــه اجرا درآید. 
عــدم وزش باد طبیعی در شــهر تهران نیز 
یکی دیگر از چالش های زیســت محیطی 
اســت چرا که اطراف شــهر تهران به ویژه 
شــمال آن با کوه های بلند احاطه شده که 
این امر مانع وزش طبیعــی باد و همچنین 
ورود ابرهای باران زا به داخل شهر می شود 
که این نیز بر مشــکلات زیســت محیطی 

شهر می افزاید.
رئیس شــورا در پایان با بیان اینکه مسائل 
مطرح شــده از مشکلات شــهر تهران بوده 
که تلاش بــرای حــل این مشــکلات نیز 
صورت می پذیرد ولــی تاکنون کافی نبوده 
است، اظهار داشــت: البته تهران با همه این 
مشــکلات زیبایی های خاص خــود را نیز 
دارد و دعوت می کنم که از این شــهر بزرگ 
و دیدنی دیدار داشــته باشید که قطعاً لذت 
خواهید بــرد. امیدوارم که همه شــهرهای 
بریکس با برنامه ریزی درســت و عمیق به 
بهبود شــرایط زیســت محیطی شهر خود 

بیفزایند.

خریدار   »آرســن لوپن پایتخت« موبایل 
قاپ خیابان استاد معین متهم ۲۰ ساله ای 
اســت که چندی پیش با ســپردن وثیقه از 
زندان آزاد شــده بود؛ خبر دســتگیری وی 
در رســانه ها بازتاب فراوانی یافت و بار دیگر 
این سوال را در ذهن افکار عمومی ایجاد کرد 
که چه مجازاتی می تواند برای جلوگیری از 

وقوع این نوع جرایم بازدارنده باشد؟
موبایل قاپ خیابان اســتاد معین یا »آرسن 
لوپن پایتخت« که به دلیل شــیوه خاص و 
آرامش حین ســرقت معروف شــده بود، 
سه شنبه شب ) ۶ شهریور۱۴۰۳( به همراه 
سه همدســتش بازداشت شــد. اتهام این 
افراد سرقت گوشــی است.سردار عباسعلی 
محمدیــان رئیــس پلیس پایتخــت روز 
چهارشنبه هفتم شهریور در نشست خبری 
درباره دســتگیری این باند گفت: ۲ سارق 
این باند مثل سایر سارقان هستند اما پخش 
تصاویر و کلیپ های آنها باعث شــد که چند 
بار مکان خود را تغییــر دهند و این موضوع 
کار دستگیری را سخت تر کرد، این ۲ سارق 

کیف قاپ و موبایل قاپ بودند.
بــه گفته ســردار محمدیــان، تاکنون ۱۰ 
فقره ســرقت این متهمان ثابت شــده اما 
تحقیقات ادامه دارد و خوشحال هستیم که 
به رغم اینکه ۴ بار مکان خود را تغییر دادند 
توانستیم آنها را دستگیر کنیم.رئیس پلیس 
پایتخت تاکید کرد: دادستان تهران به دلیل 
اهمیت این موضوع و رنجش افکار عمومی 
خبر دســتگیری این افراد را شــخصا اعلام 
کرد. ما هم انتظــار داریــم در کوتاهترین 

زمان پرونده این افراد رسیدگی شود.

مجازات کیف قاپی و موبایل قاپی 
چیست؟

ســیدمهدی حجتــی حقوقــدان و وکیل 

دادگســتری در گفت وگــو بــا خبرنــگار 
قضایی ایرنــا درباره وضعیــت موبایل قاپ 
خیابان اســتاد معین تهران گفت: تا قبل از 
اصلاح ماده ۱۰۴ اصلاحــی قانون مجازات 
اســلامی که به موجب قانون کاهش حبس 
تعزیری، مجازات کیف قاپی و موبایل قاپی 
را در فرضی کــه ارزش مال مســروقه زیر 
۲۰ میلیون تومان و ســارق نیز فاقد سابقه 
محکومیت کیفــری بود؛ با قابل گذشــت 
محســوب کردن جرم، به نصف یعنی از ۱ تا 
۵ سال حبس به ۶ ماه تا ۲ سال و نیم حبس 
کاهش داده بــود چراکه بــزه موبایل قاپی 
در زمره جرایم قابل گذشــت بود و معمولاً 
ارزش مال مســروقه با تبانی سارق و شاکی 
که فقط به دنبال جبران ضرر و زیان خویش 
بود، کمتر از میزان واقعــی و تا ۲۰ میلیون 
تومان اعلام می شــد که پرونــده با اعلام 

گذشت شاکی، مختومه شود.
وی ادامه داد: با اصلاح ایــن ماده قانونی در 
فرورین امسال، مجدد این جرم قطع نظر از 
ارزش مال مسروقه، در زمره جرایم غیرقابل 
گذشــت قرار گرفت و میــزان مجازات آن 

مجدد به ۱ تا ۵ سال حبس افزایش یافت.
»طرح اصــلاح ماده ۱۰۴ قانــون مجازات 
اســلامی« کــه بــه امضــای ۳۷ نفــر از 
نماینــدگان رســیده اســت در تاریخ ۲۸ 
آذر ۱۴۰۲، بــرای طی مراحــل قانونی در 
مجلس شورای اسلامی اعلام وصول شد و 
در مقدمه دلایــل توجیهی اصلاح این ماده 
قانونی آمده اســت: »به منظــور تضمین 
امنیت روانی شهروندان و اهمیت پیگیری 
مســتمر قاطعانه نســبت به جرم سرقت و 
اعمال مجازات بازدارنــده قانونی در مرجع 
قضایی صالح برای رسیدگی به جرم سرقت 
طرح ذیل جهت طی فرآیند قانونی تقدیم 

می شود.«

براســاس این اصلاحیه پیشــنهادی، قرار 
اســت ماده ۱۰۴ قانون مجازات اســلامی 
بدین ترتیــب تغییــر یابد کــه »در ماده 
۱۰۴ قانون مجازات اســلامی اصلاحی ۲۳ 
اردیبهشت ۱۳۹۹ )موضوع ماده ۱۱ قانون 
کاهش مجــازات حبس تعزیــری( عبارت 
»و ســرقت موضوع مــواد )۶۵۶(، )۶۵۷(، 
)۶۶۱( و )۶۶۵( کتاب پنجم قانون مجازات 
اســلامی تعزیرات و مجازات های بازدارنده 
مصــوب دوم خرداد ۱۳۷۵ به شــرطی که 
ارزش مال مورد ســرقت بیش از دویســت 
میلیــون )۲۰۰.۰۰۰.۰۰۰( ریال نباشــد 
و ســارق فاقد ســابقه مؤثر کیفری باشد« 

حذف می شود.«
در جلســه علنــی روز سه شــنبه - ۲۸ 
فروردیــن - مجلس شــورای اســلامی، 
گزارش کمیســیون قضایی و حقوقی در 
مــورد طرح اصــلاح مــاده )۱۰۴( قانون 
مجازات اسلامی در دستور کار قرار گرفت 
و نمایندگان با کلیات و جزییات این طرح 
موافقــت کردنــد و از اینرو طــرح اصلاح 
مجازات سرقت ها و جرائم زیر ۲۰ میلیون 

تومان تصویب شد.
اگر ســارق در حین ســرقت مرتکب آزار و 
اعمال زور نسبت به مالباخته شده و در واقع 
سرقت ارتکابی از مصادیق سرقت مقرون به 
آزار باشــد، در این صورت تا ۱۰ سال حبس 
در انتظار مرتکب خواهد بودحجتی در ادامه 
با اشــاره به اینکه در پرونــده موبایل قاپی 
سارق خیابان اســتاد معین باید دید که آیا 
سارق برای سرقت متوســل به اعمال زور و 
آزار نیز نســبت به مالباختگان شده است یا 
نه؛ افزود: اگر سارق در حین سرقت مرتکب 
آزار و اعمال زور نســبت به مالباخته شده و 
در واقع ســرقت ارتکابی از مصادیق سرقت 
مقرون به آزار باشــد، در ایــن صورت تا ۱۰ 

سال حبس در انتظار مرتکب خواهد بود؛ و 
در صورتی که صرفاً مرتکب قاپیدن گوشی 
مالباختگان شده باشــد، مجازات وی از ۱ تا 
۵ ســال حبس و رد مال به مالباخته خواهد 
بود که در این مورد چون متهم مرتکب تعدد 
جرم شــده و حســب اخبار منتشره جرایم 
ارتکابــی وی بیش از ســه فقره اســت؛ در 
نتیجه دادگاه می تواند در راســتای تشدید 
مجازات از نظر قواعد حاکم بــر تعدد جرم 
بیش از ۶ ســال حبس برای آرســن لوپن 

پایتخت تعیین کند.
این وکیل دادگستری با اشاره به ماده ۱۳۴ 
اصلاحــی قانون مجازات اســلامی مصوب 
۱۳۹۹، یادآور شد: چنانچه جرایم ارتکابی 
متهــم، بیش از ســه جرم باشــد، مجازات 
مرتکب، حداکثر مجــازات قانونی آن جرم 
اســت و دادگاه می تواند مجازات را بیشتر از 
حداکثر مجازات مقرر قانونی تعیین و تا یک 

چهارم آن تشدید کند.
وی خاطرنشان کرد: بازدارندگی مجازات، 
صرفــاً یکــی از عوامل پیشــگیری از جرم 
اســت که جنبه ارعابــی دارد و در خصوص 
بزه ســرقت و ســایر جرایم باید پیشگیری 
وضعی از جرم نیز در دستور کار مراجع ذی 
ربط قرار گیــرد به ویژه اینکه در شــرایطی 
که وضعیت اقتصــادی و معاش مردم دچار 

نقصان اســت؛ بی تردید بر تعداد ســارقان 
افزوده خواهد شد.

حجتی اظهار داشــت: مبارزه با مالخری و 
افراد مالخر بیش از مبارزه با سارقان در این 
زمینه اهمیت دارد و مادامــی که مالخری 
نباشد؛ طبعاً ســارقان مرجعی برای تبدل 
مال مســروقه به پول نقد ندارنــد و در این 
راستا ضروری اســت نظارت بیشتر و دقیق 
تری به فعــالان حوزه مالخــری بالاخص 
گوشــی های تلفن همراه که گاه به صورت 

سازمانی عمل می کنند؛ صورت گیرد.
این حقوقدان در پاســخ به این پرسش که 
آیا میزان محکومیت در نظرگرفته شده در 
قانون برای بزه ســرقت از بازدارندگی لازم 
برخوردار اســت؛ گفت: طبعــا بازدارندگی 
دارد اما اصولا شــدت مجازات رابطه زیادی 
با میزان ارتکاب جرم ندارد؛ کما اینکه اعدام 
در جرایم مواد مخدر نیز بازدارندگی ندارد و 
همه ســاله افراد زیادی مرتکب جرایم مواد 

مخدر می شوند.
وی افزود: معمولا همه مجرمان با محاسبه 
عدم دستگیری خود دست به ارتکاب جرم 
می زنند و در ادامه نیز با چشــم دوختن به 
تأسیســات ارفاقی مانند تخفیــف و تعلیق 
مجازات یا آزادی مشروط و عفو، امیدوار به 

عدم تحمل کامل مجازات هستند.

 سخنگوی شهرداری تهران با اشاره به اینکه هر ۴۵ روز 
در پایتخت یک ایستگاه مترو افتتاح می شود، گفت: در 
حوزه حمل  ونقل هم حدود یک هزار و پنجاه اتوبوس نو 

به ناوگان عمومی در سه سال گذشته اضافه شد.
عبدالمطهر محمدخانی در حاشیه نوزدهمین پویش 
قرار خدمت در منطقه ۱۹، کم کاری های گذشــته در 
حوزه حمل ونقل عمومی را علت  اساســی مشــکلات 

ترافیک امروز تهران دانست.
وی با بیان اینکه تهران بر اســاس اســناد بالادســتی 
به ۱۱ هزار اتوبــوس نیاز دارد، افــزود: در ابتدای دوره 
حدود ۱۸۰۰ دســتگاه اتوبوس به ما تحویل داده شد. 

امروز حدود ۳ هزار و ۱۰۰ دســتگاه اتوبوس 
مشغول فعالیت است.

به گفته وی، اولویــت فعالیت این اتوبوس ها 
نیز در خطوط پرُ رفت و آمد، خطوط بی آرتی 

و مناطق جنوبی است.
سخنگوی شهرداری تهران ادامه داد: ۷ خط 
بی آرتی داریــم که کل شــهر را به هم وصل 

می کند و جمعیت زیادی از آن استفاده می کنند.
محمدخانی در ادامه تصریح کرد: تلاش بسیاری برای 
خرید اتوبوس نــو و اورهال اتوبوس ها انجام شــد که 
امیدواریم با عملیاتی شدن قرارداد بزرگ برقی سازی 

زیرساخت های حمل ونقل عمومی، به زودی 
شــاهد ورود ۲۵۰۰ دســتگاه اتوبــوس با 
آلایندگــی صوتی و گازی صفــر به پایتخت 

باشیم.
به گفتــه وی، اجرای قانــون »خزانه واحد« 
باعث انضباط و عبور از تنش های مالی شــد 
در همین رابطه در ۳۶ ماه گذشته نیز تلاش 
شــد تا با یک پارچه کردن حســاب های شــهرداری 
تهــران و انتظام بخشــی مالــی، مقابل بســیاری از 

خاصه خرجی های نادرست گرفته شود.
ســخنگوی شــهرداری تهران با تأکید بر این نکته که 

ما یک تجمیع حســاب ها و ایجاد خزانــه واحد مالی 
تکلیــف روی زمین مانده قانون برای شــهرداری بود، 
افزود: بــا ایجاد خزانه واحد جلوی بســیاری از حیف و 
میل های بیت المال گرفته شــد. در ابتــدای این دوره 
از مدیریت شهری در شــهرداری تهران حدود ۱۲۰۰ 
حساب وجود داشــت. با اجرای قانون خزانه واحد همه 
این حساب های در یک حساب به صورت کاملًا شفاف 

تجمیع شد.
رییس مرکز ارتباطــات و امور بین الملل شــهرداری 
تهران، گفت: شــهرداری تهران بیش از ۱۰۰ هزار نفر 

حقوق بگیر دارد.

شهرداری

ورود ۱۰۵۰ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان پایتخت طی سه سال
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نگاه تخصصی یک جشنواره به »عکس«
 احضار در آخرین مکان چطور ثبت شد؟

محســن کابلی هنرمند عکاس به نــگاه تخصصی و جامع جشــنواره 
تلویزیونی به مســتند اشــاره کرد و آن را کاری ویژه در عرصه عکاسی 

مستند دانست.
به گــزارش خبرنگار مهر، محســن کابلی هنرمند عــکاس تاکنون در 
جشنواره های متعددی حضور داشــته و جوایز زیادی را دریافت کرده 
است. وی از عکاسان باسابقه در جشنواره تلویزیونی مستند نیز به شمار 
می رود و در دوره  ســوم با مجموعه عکس  »آت اوغلان« برنده تندیس 
این بخش شد و در پنجمین دوره جشنواره تلویزیونی مستند نیز برای 
مجموعه عکس »مادران میانجی« شایســته تقدیــر لقب گرفت. این 
هنرمند عکاس، امسال نیز با ارسال ۳ مجموعه عکس و ۵ تک عکس به 

جشنواره تلویزیونی مستند، متقاضی حضور در این رویداد شده است.
کابلی درباره آثــارش در جشــنواره تلویزیونی مســتند توضیح داد: 
مجموعه عکس »احضار در آخرین مکان«، ترکیبی از نگاتیوهای برخی 
افراد با آخرین مکانی است که حضور داشتند و سپس از دنیا رفتند. این 
مجموعه با تکنیک مالتی اکســپوژر انجام شده اســت. باید اشاره کنم 
که این مجموعه به صورت کاملا مســتند، عکاسی شــده و ترکیب ها با 
استفاده از نرم افزار فتوشاپ نیســت. مجموعه دیگرم »انزوای جزیره« 
است که به جزیره آشوراده در بندر ترکمن می پردازد. این جزیره کاملا 
به دست فراموشی سپرده شده و تبدیل به یک جزیره متروکه شده است 
و عکس های من مرتبط با این فضا اســت. مجموعه سوم من نیز »غول 
خاکی« نام دارد و به ریزگردهایی می پردازد که در منطقه ترکمن صحرا 
هر چند وقت یک بار شدت می گیرد و اختلالاتی را در این منطقه به ویژه 
در زمان مسابقات پیست اسب دوانی به وجود می آورد. در این مجموعه 
یک روز از پیســت اســب دوانی گنبد کاووس را به تصویر کشیدم. تک 

عکس هایم نیز از ترکیبی از زندگی اجتماعی مردم، مشاغل و ... است.
وی با اشــاره به برگزاری هشتمین دوره جشــنواره تلویزیونی مستند 
گفت: به نظرم این جشــنواره تبدیل به رویدادی قابــل توجه و دارای 
اعتبار شده که به دلیل اصول و قواعد درســت، مورد اقبال عکاسان نیز 
قرار گرفته است. باید اشاره کنم که هم اکنون در فضای عکاسی کشور، 
جشــنواره ای با این فضا نداریم. متاســفانه این روزها جشنواره هایی 
برگزار می شــوند که وقتی آثار عکاســان را دریافــت می کنند، هیچ 
حق التالیفی پرداخت نمی کنند و حتی سرنوشت آثار برگزیده و جوایز 
آنها مشخص نمی شود. علاوه براین، بســیاری از جشنواره ها به صورت 
مقطعی یا تک دوره برگزار می شوند و ادامه دار نیســتند. این اتفاق در 
حالی است که جشــنواره تلویزیونی، در حال برگزاری هشتمین دوره 

متوالی خود است.
این هنرمند عکاس با اشــاره به نگاه تخصصی جشــنواره تلویزیونی به 
هنر عکاســی بیان کرد: جشــنواره تلویزیونی، نگاه تخصصی و جامعی 
به عرصه مستند به ویژه هنر عکاســی دارد، چرا که در آن علاوه بر فیلم 
مستند، به عکس مستند و مستندنگاری نیز توجه شده و در بخش های 
جداگانه ای برگزار می شود. بدون شــک این موضوع باعث ایجاد انگیزه 
در عکاســان و صاحبان قلم نیز می شــود. دقت داشــته باشید متولی 
برگزاری این جشنواره، شبکه مستند است و شــاید زمانی که اسم این 
شــبکه می آید، همه به یاد فیلم مســتند بیفتند؛ با این حال، جشنواره 

تلویزیونی تمرکز جدی بر عکس و متن مستند نیز دارد.

وی با اشــاره به حضور بخش عکــس در دیگر جشــنواره های هنری 
بیان کرد: بسیاری از جشــنواره های هنری، بخش عکس نیز دارند اما 
متاسفانه این بخش  همیشــه مهجور واقع شــده و همانند یک بخش 
جنبی و حاشــیه ای با آن رفتــار می کنند. به نظر می رســد که در این 
جشنواره ها، ســینما و فیلم از اهمیت بیشتری برخوردار است و چه بسا 
در مراســم اختتامیه نیز برگزیدگان بخش عکس خیلی تحویل گرفته 

نمی شوند.
کابلی در پایان گفت: خوشــبختانه تــا به امروز چنیــن موضوعی در 
جشنواره تلویزیونی مستند وجود نداشــته و به عکس مستند به اندازه 
فیلم مســتند توجه شــده اســت. چنین اتفاقی باعث ایجاد انگیزه در 
عکاسان به ویژه هنرمندان جوان این رشــته می شود و کمک می کند 
تا برای گرفتن فریم عکس های بهتر، حضور قوی تــری در این رویداد 

داشته باشند.
 

پایه خوان بازار در تئاتر وایت چهار ر
کارگردان نمایش »خالی« که این روزها در ســالن قشــقایی مجموعه 
تئاتر شــهر روی صحنه اســت، این اثر را دارای ویژگی های متعددی 
دانست و از مخاطبان خواســت تا بدون قضاوت به تماشای این نمایش 

بنشینند.
مجید رحمتی کارگردان نمایش »خالی« نوشــته کهبد تاراج که این 
روزها در سالن قشقایی مجموعه تئاتر شــهر روی صحنه است، درباره 
روند تولید این اثر نمایشــی گفت: این کار قرار بود حدود ۳ سال پیش 
تولید شــود که این امر میسر نشــد. امســال قرار بود در ماه محرم این 
نمایــش را روی صحنه ببریم که باز هم انجام نشــد. وقتــی به ما نوبت 
اجرایی در شهریور اعلام شد در زمانی فشــرده نمایش و بعد از ۳۰ روز 

تمرین »خالی« را روی صحنه بردیم.
وی درباره موضوع نمایش »خالی« توضیح داد: داستان نمایش درباره 
زندگی حاج احمد دلجو آخرین نســل چهارپایه خوان بازار تهران است 
که در ســال ۷۹ فوت کرده اســت. حاج احمد کاراکتر ویژه ای داشته 

است.
رحمتی درباره شــکل گیری ایده نمایش »خالی«، یادآور شــد: ایده و 
طرح اصلی نمایش برای کهبــد تاراج بود. کهبد تــاراج تاکنون با نگاه 
خاصی آثار بیوگرافی از شــخصیت های سیاسی و اجتماعی را کار کرده 
اســت از این رو با توجه به شــناختی که نســبت به هم داریم و تجربه 
همکاری مان در گروه، اجازه دخل و تصــرف در متن را به من می دهد و 

همزمان با تمرین متن را دراماتورژی می کند.
این بازیگر و کارگردان تئاتر درباره شــیوه اجرایــی نمایش »خالی«، 
گفت: فضای نمایش ما ســوررئال اســت و گویی همــه چیز در خواب 

روایت می شود.
وی دربــاره ویژگی های نمایــش »خالی«، تأکید کــرد: ویژگی اصلی 
نمایش، متن و زبــان کهبد تاراج اســت. »خالی« یــک درام پرتره و 
بیوگرافی از زندگی آدمی اســت که در آئین های نمایشی و عاشورایی 
کشور تأثیرگذار بوده اســت. ویژگی دیگر نمایش این است که مهرداد 
ضیایی بعد از ســال ها به عرصه تئاتر بازگشته و اجرا می کند. همچنین 
حضور ارســطو خوش رزم، امین میری، مازیار مهرگان و لبخند بدیعی 
به عنوان بازیگران حرفه ای تئاتــر از دیگر ویژگی های نمایش »خالی« 
است.رحمتی ادامه داد: طراح صحنه، لباس، گریم، نور و موسیقی، سینا 
ییلاق بیگی، سهیلا جوادی، ماریا حاجیها، رضا خضرایی و بابک کیوانی 
از هنرمندان حرفه ای تئاتر هســتند که طراحی هایشــان در راستای 

فضای سوررئال نمایش است.

قاب

خریدار  مراســم نکوداشــت امین تارخ و 
رونمایی از گنجینــه افتخارات وی با حضور 
هنرمندان، مدیــران و علاقه مندان به این 
بازیگر فقید در ســالن فردوس موزه سینما 

برگزار شد.
به نقل از روابط عمومی موزه سینما، مراسم 
نکوداشــت امین تارخ و رونمایی از گنجینه 
افتخارات این بازیگر فقید تئاتر، ســینما و 
تلویزیون کشــورمان با حضور هنرمندان، 
مدیران و علاقه مندان به این بازیگر فقید در 

سالن فردوس موزه سینما برگزار شد.

تارخ شکل دیگری از بازیگری را وارد 
سینما کرد

در ابتدای این مراســم رامبد جوان مجری 
این برنامه و بازیگر، نویســنده و کارگردان 
ســینمای ایران ضمن عرض خیر مقدم به 
مهمانان حاضر در مراسم گفت: درباره امین 
تارخ حرف های بســیاری در ذهن دارم اما با 
این وجود نمی دانم چه باید بگویم. برگزاری 
مراســم نکوداشــت در غیاب او خوشایند 
هیچکس نیســت اما زمانی که با من تماس 
گرفتنــد و و موضــوع این برنامــه را اعلام 

کردند خود را به موزه سینما رساندم.
وی ادامه داد: آقای تارخ متعلق به نســلی از 
بازیگری بودند که شکل، ســیاق و سبکی 
دیگر از این هنر را وارد تلویزیون، ســینما و 
تئاتر ایران کردند. همه ما که از نســل های 
بعد از ایشــان به شــمار می رویــم مدیون 
افرادی همچون امین تارخ هســتیم. ایشان 
باعث تغییر شکل روش های بازیگری شد و 
اهمیت بیان، صدا و ویژگی های بازیگری را 
که مقابل دوربین قرار می گیرد به شــکلی 

دیگر مطرح کرد.
جوان افزود: من از آقای تــارخ و فرزندان او 
خاطرات بی شــماری دارم. بخشی از خانه 
او به آموزشــگاه اختصاص داشت و این فضا 
برای هنرجویان به اندازه ای صمیمی، راحت 
و دوست داشتنی بود که با وجود حاکم بودن 
نوعی انضباط، افراد در راهروها مدام در حال 
حرکت بوده و تارخ نیز به صورت پیوســته 
مشــغول معاشــرت با آن ها بود و بخشی از 
فرآینــد آموزش نیز در همیــن حین اتفاق 

می افتاد.
در ادامــه این مراســم کلیپی از ســخنان 
هنرمندان ســینما و تئاتر درباره امین تارخ 

پخش شد.
جوان بیان کرد: اولین تجربــه دیدار من با 
او در ســال ۱۳۷۱ با فیلم »مجسمه« اتفاق 
افتاد. در آن زمان من بســیار جوان بودم و 
تنها به دلیل داشتن موهای بلند برای ایفای 
نقش در آن فیلم انتخاب شــدم و بخشی از 
دانشــجویان حاضر در آن فیلم به شــمار 
می رفتم و زمانی که تارخ را از نزدیک دیدم 
نفســم بند آمد. امین تارخ جوایز بسیاری را 
در کارنامه خود داشت و قدر ندیدن او شاید 
به دلیــل نقش های متنوعی باشــد که این 

بازیگر ایفاگر آن ها بود.
وی با بیان اینکه تارخ بازیگران بســیاری را 
پرورش داد که هم اکنون در فضای سینما و 
تئاتر ایران حضور دارند، یادآور شد: افرادی 
همچون حبیب رضایی، مهتــاب کرامتی، 
ترانه علیدوســتی، پوریا پورســرخ، گلاره 
عباســی، مجید واشقانی، شــبنم مقدمی 
و بســیاری دیگر از جمله ایــن هنرمندان 
هســتند. ای کاش فعالیت این آموزشــگاه 

همچنان ادامه پیدا می کرد.

موزه سینما خانه هنرمندان است
در ادامــه این مراســم، مجید اســماعیلی 
مدیرعامل موزه سینما نیز گفت: کار اصلی 
موزه ها گــردآوردی، نگهــداری، عرضه و 

نمایش، و همچنین پژوهش و آموزش است 
اما مهم ترین نکته ای که برای موزه ســینما 
که مورد توجه و اولیت اصلی بوده و گنجینه 
موزه محسوب می شود، افراد حاضر در این 

حرفه هستند.
وی افزود: همه افــراد حاضــر در خانواده 
بزرگ ســینما باید مــوزه ســینما را خانه 
خود بدانند و نیاز اســت تلاش کنیم تا این 
خانه همیشه آباد، پربار و پربیننده باشد، به 
گونه ای که نســلی که مخاطب اصلی موزه 
هســتند همواره بتوانند گنجینه های زنده 
را نیز رصد کنند. موزه سینما هیچگاه نباید 

خالی از حضور هنرمندان باشد.

قصه بازغی از نقش مهم امین تارخ
 در ارتقای بازیگری

پژمــان بازغی، رئیــس انجمــن بازیگران 
ســینمای ایران نیز در این مراســم ضمن 
قدردانــی از مدیریــت موزه ســینما برای 
برگزاری این مراسم نکوداشــت گفت: نیز 
گفت: به نظر من امروز بزرگداشــت معلمی 
است که در دهه ۷۰ از او بسیار آموختیم. در 
آن زمان من یک جوان علاقه مند به سینما 
بودم و کامبیز کاشــفی از دوســتان من به 
آموزشــگاه آقای تارخ می آمد و زمانی که به 
رشت بازمی گشــت، آموخته های خود را به 

ما منتقل می کرد.
وی بیان کــرد: آموزش های امیــن تارخ نه 
تنها از طریق او، بلکه از طریق شــاگردانش 
نیز به جامعه هنری تسری پیدا کرده و نقش 
مهمــی در ارتقاء بازیگری ســینمای ایران 

داشته است.
بازغی بیــان کرد: مــن هیچــگاه افتخار 
همکاری با تارخ را نداشــتم و فکر می کنم 
او در شرایطی از میان ما رفت که نتوانستیم 
آنطور که باید مراســمی درخــور را برای او 
برگزار کنیم و به همین دلیــل از خانواده او 
عذرخواهی می کنم. پیش از این در انجمن 
بازیگران بزرگانــی همچون آقــای داوود 
رشــیدی، امین تارخ و فاطمــه معتمدآریا 
حضور داشتند و من تلاش می کنم بتوانم به 
عنوان عضو کوچکی از این مجموعه وظایف 

خود را به نحو احسن به انجام برسانم.

عده زیادی با رفتن تارخ یتیم شدند
سپس مســعود کرامتی، بازیگر سینما و از 
دوســتان خانوادگی تارخ گفت: امین تارخ 
بازیگری تاثیرگذار و مهم در سینمای ایران 
بود و دوســتان دیگری نیز بــه این موضوع 
اشاره کردند. همچنین او یکی از موسسین 
انجمــن بازیگران بــه شــمار می رفت و به 

عنوان یک معلم دارای نقشی سازنده بود.

کرامتی ادامــه داد: برای من فــارغ از این 
موارد، او یک دوســت نزدیک و باجناغ من 
بود و نقشــی مهم در خانواده عهده دار بود. 
او فردی مهم و یک پشــتیبان بزرگ برای 
خانواده به شــمار می رفت و عده زیادی که 
در دایره خویشــاندان او نبودند نیز با رفتن 

این هنرمند از دنیا یتیم شدند.
وی بیان کــرد: حضور او به انــدازه ای مهم، 
دلگرم کننده و تاثیر گــذار بود که نمی توان 
حدی برای آن قائل شــد. بعد از درگذشت 
تارخ زمانی که بــا مانی فرزنــد او صحبت 
می کردم اشــاره کرد که بســیار تنها شده 
است، چراکه همه زندگی خود را وابسته به 
پدر می دانســت. در نبود تارخ همه ما یک 
پشــتیبان بزرگ را از دســت دادیم و یتیم 

شدیم.
جوان که اجرای مراســم را بر عهده داشت 
گفت: نگار جواهریان در ســال ۹۶ پدر خود 
را از دســت داد و همچنان نیز گاهی اوقات 
زمانی که دلتنگ پدر می شــود، به شــدت 
اشــک می ریزد و هنوز پس از گذشت هفت 
سال در نبود او ابراز دلتنگی می کند. گویی 
از دست دادن پدر غمی اســت که هیچ گاه 
قرار نیســت تســکین پیدا کند. امین تارخ 
یک پدر جذاب، گرم، دوســت داشــتنی و 

حامی بود.

نکوداشت بازیگری که صدای جذاب و 
ابهت زیادی داشت

ســپس علی دهکــردی مدیرعامــل خانه 
ســینما گفت: امین تارخ فردی بزرگ بود و 
نمی توان این موضوع را انکار کرد و تا ابد نام 
او در سینمای ایران بزرگ و ماندگار خواهد 
بود. تــارخ دارای چهــره و صدایی جذاب و 
حســرت برانگیز بود و نقش هــای مهم و پر 
ابهتی را از خود به یادگار گذاشت و در مقابل 

دوربین بهترین کارگردان ها حاضر شد.
دهکردی با بیان اینکه تارخ نامی ماندگار از 
خود به ثبت رســاند و در میان ما لایق ترین 
بازیگر برای استاد خوانده شدن بود، افزود: 
او یک مدافــع صنفی و حرفــه ای بزرگ به 
شــمار می رفت و از بانیان انجمن بازیگران 
و خانه ســینما بود و اولین جلسات انجمن 
بازیگران در دفتر شخصی امین تارخ برگزار 

شده است.
دهکردی ادامه داد: او به این انجمن تعصب 
داشت و دلســوز همه بود و متاســفانه این 
هنرمند در زمان بسیار بدی از میان ما رفت. 
روزهایی که بیماری کرونا دامن گیر شــده 
بود و مشــکلات مختلف دیگری نیز وجود 
داشــت و امکان برگزاری مراسمی درخور 

برای او پیش نیامد.

ناگفته های زیادی درباره تارخ
 وجود دارد

در ادامــه اصغر همت، بازیگر پیشکســوت 
ســینما نیز درباره امین تــارخ گفت: یادم 
می آید در سال ۹۴ به تارخ گفتم اکنون ۵۰ 
ســال از حضور ما در عالم هنر می گذرد و به 
دلیل دوســتی میان ما، از تارخ حرف های 
بســیاری برای گفتن دارم. او بسیار به من 
نزدیک بود و بــه نوعی صندوقچه اســرار 

یکدیگر بودیم.
همت با بیــان اینکه امین تــارخ قدر ندید 
و در زمــان نامناســبی از میان مــا رفت، 
ادامــه داد: دربــاره زندگی خــود و امین 
تارخ ناگفتنی های بســیاری وجــود دارد و 
می توانم برمبنــای آن کتابی را به رشــته 
تحریــر درآورم. امیــن تارخ بدون شــک 
از مفاخــر ملــی این ســرزمین به شــمار 
مــی رود و حتــی در کارهــای مذهبی نیز 
فردی ســرآمد اســت. او در مجموعه های 
»سربداران« و »معصومیت از دست رفته« 
و »ابن ســینا« حضوری درخشان داشت و 
زمانی که ساخت ســریال های ماورایی در 
تلویزیون آغاز شــد او در »اغما« درخشش 
فوق العاده ای داشــت. نمی توان هیچ گاه آن 
سکانس درخشان روی پشــت بام بارانی و 

صحبت های او با خدا را فراموش کرد.
همت بیان کــرد: امین تــارخ کار خود را با 
سریال »شهر من شــیراز« آغاز کرده بود و 
به همین دلیل منطقه ای در شــیراز به نام او 
نامگذاری شده است. او خدماتی بسیاری به 
فرهنگ مملکت داشــته است و دارای نامی 

ماندگار در تاریخ سرزمین خواهد بود.

هنوز رفتن امین تارخ را باور نمی کنم
در بخش دیگری از این مراسم محمدمهدی 
عسگرپور فیلمســاز و مدیر فرهنگی گفت: 
من افتخار همکاری با آقای تــارخ را در دو 
ســریال داشــتم. در حالی که برخی گمان 
می کنند که همــکاری ما بیــش از این دو 
مجموعه بوده است و زمانی که به این اتفاق 
فکر کردم متوجه شــدم کــه بحث غلظت 
حضور او مطرح اســت که فــارغ از مباحث 
کمی می تــوان به آن پرداخــت. امین تارخ 
در حوزه بازیگری، تدریس و خانواده دارای 
حضوری بســیار موثر بود و به همین دلیل 

نمی توان رفتن او را باور کرد.
وی یادآور شــد: او به دلیــل جریانی که در 
حوزه آموزش بازیگــری ایجاد کرد همچون 
رودخانه ای اســت که تا ابد ادامه دارد و باید 
درباره حضور موثــر او مطالعه جدی صورت 
گیرد. در خلال این مطالعه می توان حتی به 
مرور تاریخ سینمای پس از انقلاب پرداخت. 

امین تارخ در زمانی کــه نقش های متفاوتی 
وجود داشت توانست از قابلیت های بی شمار 
خود استفاده کند اما متاسفانه هرچه جلوتر 
آمدیم، شــرایط تغییر کرد و امــروزه دیگر 
نشــان پررنگی از نقش های متفاوت وجود 
ندارد.عســگرپور در پایان اظهار امیدواری 
کرد که افرادی شبیه به آقای تارخ در فضای 

هنری کشور ظهور پیدا کنند.

قدردانی از بازیگری که دین خود را به 
تئاتر ادا کرد

محمدعلی ســاربان بازیگر پیشکسوت نیز 
گفت: من به سال های ۱۳۵۲ بازمی گردم، 
زمانی که تارخ وارد دانشــکده شد و در آن 
ســال ها، دانشــکده هنرهای زیبا بهترین 
دوران خــود را ســپری می کــرد. افرادی 
همچــون ایــرج راد، عــزت الله انتظامی، 
اســماعیل محرابــی، داریــوش فرهنگ، 
مهدی هاشــمی و... ســال بالایی های ما به 
شــمار می رفتند که بعدها همگی به مقام 

استادی در تئاتر ایران رسیدند.
وی با بیان اینکه امین تارخ در همان ابتدای 
ورود خود به دانشگاه یک گروه بسیار خوب 
متشکل از جوانان با اســتعداد تشکیل داد، 
افزود: آن هــا در محوطه دانشــکده به کار 
تئاتر مشــغول بودند. او بــه کار خود و هنر 
تئاتر عشــق می ورزیــد و در شــیراز نیز به 
دلیل وجود یک مرکز هنری، تارخ موقعیت 
مناســبی را برای پرورش در اختیار داشت. 
امین تارخ خــود را موظف می دانســت تا 
آموخته های خود را به دیگران منتقل کند 
و به همین دلیل در ســال ۱۳۷۳ آموزشگاه 
خود را تشــکیل داد و جوانان بســیاری از 
علاقه مندان بازیگری در آنجــا به آموزش 
فنون مختلــف پرداختند. تــارخ دین خود 
را به تئاتر ادا کــرد و در زمینه فعالیت های 

صنفی نیز حضوری بسیار موثر داشت.
ســاربان ادامــه داد: مــن در ســریال 
»ســربداران« بــا او همبازی بــودم و این 
هنرمند حتی در مواقع استراحت نیز در سر 
صحنه مشــغول مطالعه بر روی نقش خود 
بود و تنها به ســناریو اکتفا نمی کرد، بلکه با 
یک نقــش زندگی کــرده و آن را از آن خود 

می کرد.
در پایان نیما تــارخ، فرزنــد زنده یاد امین 
تارخ نیز در ســخنان کوتاه بیان کرد : یاد و 
خاطره امین تارخ هیچگاه فراموش نخواهد 
شد و خلا وجود ایشان همواره وجود خواهد 
داشــت. تا زمانی که افــراد در قید حیات 
هســتند باید قدر آن ها را بدانیم. ای کاش 
جهان بــه مکانی مهربان تر تبدیل شــوند. 
متاسفانه بســیاری از هنرمندانی که نقش 
خیال می زنند بیکار شــده و از مشــکلات 
معیشــتی رنج می برند و مهربــان بودن با 

آن ها بسیار واجب است.
در پایان این مراسم توسط مجید اسماعیلی 
مدیر عامل موزه ســینما از خانواده زنده یاد 
امین تارخ تقدیر شــد.همچنین در ابتدای 
ایــن برنامــه از گنجینه افتخــارات مازیار 
میری، فیلمساز ســینمای ایران نیز توسط 

بهمن فرمان آرا رونمایی شد.
در این مراســم افــرادی همچــون فاطمه 
مهاجرانی ســخنگوی دولت، علی ربیعی، 
بهمن فرمان آرا، محمد مهدی عســگرپور، 
منوچهر محمدی، منوچهر شاهســواری، 
علی دهکردی، همایون اســعدیان، پژمان 
بازعی، حبیب رضایــی، اصغر همت، گوهر 
خیراندیــش، مســعود کرامنــی، مهوش 
وقــاری، محمدعلی ســاربان، نیمــا تارخ، 
امین تارخ، نامی تارخ، همسر زنده یاد امین 
تارخ، خسرو دهقان، محمود گبرلو، فرامرز 

روشنایی و… حضور داشتند.

در هشتادو یکمین دوره جشنواره

سیگورنی ویور شیر طلای ونیز را گرفت
خریدار  در شــب افتتاحیه جشنواره ونیز 
۲۰۲۴ سیگورنی ویور با دریافت شیر طلای 

جشنواره تجلیل شد.
 به نقــل از ورایتی، هشــتادو یکمین دوره 
جشــنواره ونیــز شــب پیش بــا حضور 
چهره های درجه یک کار خــود را آغاز کرد 
و پیش از آن کــه کارش را بــا اولین اکران 
جهانی »بیتل جویس بیتــل جویس« تیم 
برتون شروع کند، سیگورنی ویور را در مرکز 
توجه قرار داد و از بازیگر فیلم های »بیگانه«، 
»آواتار« و »گوریل هــا در مه« به افتخار ۴۵ 
سال فعالیتش، با اهدای جایزه شیر طلایی 

تجلیل کرد.
ویور هنگام دریافــت جایزه گفت: مطمئنم 

دارم خواب می بینم.
وی از دریافت شــیر طلای ونیــز به عنوان 
حیرت انگیزتریــن افتخاری کــه می تواند 

تصور کند، یاد کرد.
قبل از اعطــای جایزه، یک پیــام ویدیویی 
غافلگیرکننده از سوی جیمز کامرون پخش 

شــد. کامرون کارگردان »آواتــار« با بازی 
ویور بیان کرد که از ایــن امتیاز باورنکردنی 
برخوردار اســت که چندین بــار در طول 
ســال ها با ویور کار کرده و ایــن همکاری با 
فیلم »بیگانگان« در سال ۱۹۸۵ شروع شد 
که وی برای آن نامزد دریافت جایزه اســکار 

بهترین بازیگر زن شد.
کامرون افــزود: از آن زمــان تاکنون وی ۲ 
نامزدی دیگر داشــته و اگر از من بپرسید، 
اگر عدالتی وجود داشــته باشد، اسکار برای 

اهدای جایزه به او خیلی دیر کرده است.
اوایــل همــان روز، ویــور در کنفرانــس 
مطبوعاتی حضــور یافت و وقتــی یکی از 
خبرنگاران از وی پرســید آیا فکر نمی کند 
که کار نوآورانه او در نقــش ریپلی می تواند 
با ارایــه قدرت زنــان در صفحــه نمایش، 
پایه های انتخاب کامالا هریس برای ریاست 

جمهوری آمریکا باشد، به گریه افتاد.
تجربه ویور به عنوان یک زن در هالیوود یکی 
از خطوط اصلی کنفرانس بود و او در این باره 

گفت: فکر می کنم آنها ناگهان به این نتیجه 
رسیدند که زنان مسن تر هم می   توانند نقش 
شخصیت های جالبی را بازی کنند و ناگهان 
از شوخی و مادرشوهر بودن دست کشیدیم 
و شــروع کردیم به ایفای نقــش آدم های 
واقعی چون در واقع بسیاری از مخاطبان ما 

افراد واقعی هستند.
وقتی از ویور دربــاره تمایل او به ایفای نقش 
شخصیت های زن سرســخت پرسیده شد، 
ویور گفت کــه این یک ویژگــی ذاتی زنان 

است.
او گفــت: همیشــه از من می پرســند چرا 
نقش زنان قوی را بازی می کنم و این سوال 
همیشه از نظر من عجیب اســت زیرا زنان 

اصولا قوی هستند و تسلیم نمی شوند.
ویور همچنیــن درباره ســینمای ایتالیا و 
علاقه خود برای انجام کارهای بیشتر در این 
کشــور حرف زد و گفت همه باید تجربه کار 
با یک کارگردان ایتالیایی را داشــته باشند. 
او از فرزندش یاد کرد که بــه تازگی ازدواج 

کرده و گفــت اولین فیلمی کــه او در کنار 
خانواده اش تماشا کرد، درام کمدی »طلاق 

ایتالیایی« در سال ۱۹۶۱ بود.
ویور در عین حال در پاســخ بــه فیلم های 
ابرقهرمانی مسیر بسیاری از کهنه کاران این 
صنعت در کوبیدن این فیلم ها را دنبال نکرد 
و گفت: مارول خوب اســت، هر کسی باید 

کاری را که می خواهد انجام دهد.
وی یادآوری کرد که انتخاب شــخصی اش 

سینمای ایتالیا است.

طرفداران ونیــز، که بســیاری از آنها تا ۱۰ 
ســاعت را در گرمــای طاقت فرســا ایتالیا 
ســپری کردند، شــاهد حضور تیم برتون و 
بازیگرانی چون جنــا اورتگا، مایکل کیتون، 
وینونــا رایدر، کاتریــن اوهــارا، ویلم دفو، 
جاســتین تروکس و مونیــکا بلوچی روی 
فرش قرمز بودند. ایزابل هوپر، نماد سینمای 
فرانســه که رئیس هیات داوران جشنواره 
ونیز امسال است از دیگر حاضران در مراسم 

افتتاحیه بود.
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پیشکسوت تیم فوتبال فولاد خوزستان گفت: مطمئنا 
گل محمدی با انگیزه بســیار بالایی مقابل پرسپولیس 

حاضر خواهد شد و دیدار این دو تیم حساس است.
تیم های فوتبال پرســپولیس و فولاد در هفته سوم 
رقابت های لیگ برتــر  رو در روی هم قرار می گیرند. 
هر دو تیم دیدارهای هفته گذشــته خود را با نتیجه 
تساوی به پایان رســاندند اما فولاد موفق به شکست 
نساجی در هفته اول شــد تا فصل خود را با پیروزی 
آغاز کرده باشــد اما پرســپولیس هر دو بــازی را با 
نتیجــه تســاوی خاتمه داد تــا هــواداران این تیم 
همچنان منتظر کســب نخســتین پیــروزی فصل 

تیمشان باشند.
محمد علوی کارشــناس فوتبال در رابطه با 
این بازی اظهار داشــت: بازی پرسپولیس و 
فولاد همیشــه در میــان دیدارهای جذاب 

لیگ برتر بوده است. 
بازیکنان فولاد بدنسازی خوب و یک اردوی 
پیش فصل مناسبی را در امارات گذراندند و 

از آن طرف پرسپولیس نیاز به کســب پیروزی دارد و 
با تمام قوا در ایــن بازی حاضر خواهد شــد تا به اولین 

پیروزی خود دست یابد.
او ادامه داد: فــولاد در دو هفته گذشــته نمایش قابل 

قبولی را از خود به نمایش گذاشــته است و 
به نظرم شــرایط این تیم بهتر از پرسپولیس 
خواهد بود. مطمئناً هر دو تیم برای پیروزی 
وارد زمین می شوند و اگر پرسپولیس نتواند 
این بــازی را با پیروزی پشــت ســر بگذارد 
شــرایط برای این تیم ســخت خواهد شد و 
یحیی گل محمدی هم بــه همین راحتی به 

تیم سابق خود باج نخواهد داد.
پیشکســوت ســابق فولاد افزود: انگیزه گل محمدی 
مقابل پرسپولیس بالا اســت و از طرفی بازیکنان فولاد 
هم می دانند که چه دیدار حساســی را در پیش دارند و 

اگر مدیریت این باشــگاه پاداش خوبی را برای پیروزی 
مقابل پرســپولیس بــرای اعضای تیم خــود در نظر 
می گرفت، بازیکنان با روحیــه بالاتری در زمین حاضر 

می شدند.
علوی در پایان خاطر نشــان کرد: باید این مورد را هم 
در نظر گرفت که بازیکنان پرســپولیس هم به همین 
راحتی پا پس نمی کشــند و قطعاً برای اثبات خود به 
ســرمربی ســابق با نهایت توان وارد زمین می شــوند 
و نتیجه این بازی برای ســایر تیم ها هــم مهم خواهد 
بــود و امیــدوارم بازیکنــان هــر دو تیم یــک بازی 

تماشاگرپسندی را از خود به نمایش بگذارند.

امیرحسین حســین زاده در دیدار این تیم برابر هوادار 
عملکرد درخشانی داشــت و به عنوان بهترین بازیکن 

زمین انتخاب شد.
 تراکتور در نقل وانتقــالات تابســتانه فعالیت زیادی 
داشت و بازیکنان باکیفیتی جذب کرد. فلسفه مدیران 
تراکتور نسبت به فصل گذشــته کاملا عوض شده بود 

و این بار شــاهد یک یارگیری درست و منطقی بودیم. 
پرشــورها در پســت هایی که نیاز فوری بــه بازیکن 
نداشــتند فعالیت نکردند و همین موضوع باعث شــد 
بازیکنانی مانند مهدی هاشــم نژاد، عارف آقاســی و 
امیرحســین حســین  زاده در ترکیب ایــن تیم باقی 

بمانند.

قرمزهــای تبریز علاوه  بــر جذب بازیکنــان خوب و 
باکیفیت، سراغ یک مربی نام آشنا هم رفتند و او کسی 
نبود جز دراگان اسکوچیچ. اســکوچیچ سابقه حضور  
در لیگ برتر ایران و همچنین تیم ملــی را دارد و برای 

همین با جو فوتبال ایران آشنا است.
 تراکتور اکنــون در مجموع ۳ بــازی، ۷ امتیاز دارد 

و فعلا در صدر جــدول کار  خود را دنبــال می کند. 
پرشــورها در چارچوب هفته ســوم لیگ برتر برابر 
هوادار قــرار گرفتند و بــا نتیجه ۴ بر صفــر در این 
دیدار پیروز شدند. امیرحســین حسین زاده ستاره 
بی چون وچرای زمین بود و نشــان داد به فرم ایده آل 

خود بازگشته است.

فوتبال

فوتبال

خریدار  جواد نکونام در استقلال از عرش 
به فرش رسیده است و مشخص نیست روند 
عجیب او با آبی ها تا چه زمانی ادامه خواهد 

داشت.
 اگر کتــاب قمارباز فئودور داستایفســکی 
را خوانده باشید در بخشــی از آن به روایت 
جالب می رســیم؛ »در طول این بازی، این 
اولین بار بود که وحشــت و ترس سراپایم را 
گرفت. و درنتیجه دست هایم و پاهایم شروع 
به  لرزیدن کرد. من حتی اکنون نیز معنایی 
را که باختن در آن موقع برایم داشت با هول 
و هراس درک می کنــم و در نظر می آورم. 
تمام زندگــی و حیاتم را به قمار گذاشــته 

بودم«.
جــواد نکونام  در اســتقلال دقیقــا چنین 
وضعیتی دارد، سرمربی آبی ها با تصمیمات 
عجیبی که گرفت روی محبوبیت خود قمار 
کرد و پس از دیدار هفته سوم در اهواز، شعار 
»حیا کن رها کن« را شــنید. نکونام فکرش 
را هم نمی کرد که به ایــن زودی از عرش به 
فرش برســد. او در فصل پیش این شانس را 
داشت تا با استقلال به عنوان قهرمانی برسد 
اما درســت در جایی که باید شجاع می بود، 
ترس بر او چیره شــد و نتوانست با پیروزی 
برابر نســاجی حکم قهرمانی آبی ها را امضا 

کند.
نبود بازیکن، کارشــکنی مدیریت، مسائل 
داوری، میلِ  برخی افراد به قهرمانی یک تیم 
خاص و… مجموعه ای از دلایل غیرمنطقی 
جواد نکونام بــرای توجیــه عملکرد خود 
بود. در لیگ بیســت وچهارم  اما همه تصور 
می کردند قرار است استقلال متفاوتی را از 

نکونام ببینند؛ چرا که دیگر نه خبری از علی 
خطیر بود و نه بازیکنــان بی کیفیتی برای 
او خریداری شــده بودند. رامین رضاییان، 
دیدیه اندونگ، ســامان فلاح، گائل کاکوتا 
و… چندین خرید باکیفیت آبی ها در بازار 
تابســتانه بودند اما ظاهرا سرمربی این تیم 
دستورالعمل اســتفاده از ســتاره ها را بلد 

نیست!

فعلا خبری از گل در جریان بازی 
نیست!

اســتقلال در دیــدار ابتدایی خــود برابر 

شــمس آذر قزوین موفق به کسب پیروزی 
و گلزنی در جریان بازی شــد اما پس از آن 
۳ امتیاز آبی ها دیگــر رنگ برد را ندیدند. در 
هفته دوم لیگ برتر، تقابل استقلال و ملوان 
برنده ای نداشــت و این دیدار با نتیجه ۲-۲ 

به پایان رسید. 
هر ۲ گل اســتقلال از روی نقطه پنالتی و از 
ســوی رامین رضاییان وارد دروازه حبیب 
فرعباسی شــد. پنالتی هایی که بحث بر سر 
درســت بودن آن ها هم بعد از بازی حسابی 

وجود داشت.
هفته ســوم اما جایی بود که هــواداران 

استقلال امید به کســب ۳ امتیاز و البته 
رسیدن به آمار ۳۰ بازی بدون شکست با 
جواد نکونام را داشتند اما سرمربی آبی ها 
نشــان داد دقیقا در بزنگاه های مهم قافله 
را می بازد. اســتقلال خوزستان با تک گل 
بیفوما موفق به شکست تیم جواد نکونام 
شــد و برای دومین بازی متوالی شــاهد 
عدم گلزنی اســتقلال در جریان مسابقه 

بودیم.
ســکوهای ملتهــب ورزشــگاه شــهدای 
فولاد اهواز هم به خوبی نشــان می داد دل 
فوتبال دوستان خوزســتان با نکونام صاف 

نشده است و به جای تشویق، ناسزا و پرتاب 
بطری به این سرمربی رسید. تنها ۹۰ دقیقه 
کافی بود تا لشگر خودی ها هم جواد نکونام 
را به قعر چاه بفرســتند و با شعار »حیا کن، 
رها کن« خانه دوم اســتقلال را برای نکونام 

تبدیل به جهنمی تکرارنشدنی کنند.

شاگرد خلفی نیست
جواد نکونــام ســال ها زیر نظــر کارلوس 
کی روش کار کرد و بسیاری او را شاگرد مرد 
پرتغالی می دانند اما نکونام قطعا در کارهای 
دفاعی شــاگرد خلفی نیســت. استقلال با 
اینکه در خــط دفاعی خود تقویت شــد اما 
در ۳ دیدار اخیر هیچ کلین شــیتی را ثبت 
نکرده و این درحالیست که هنوز بازی های 
ســخت آبی های پایتخت فرا نرسیده است. 
گل زدن به اســتقلال در ایــن روزها مانند 
آب خوردن می ماند و نمی تــوان آن را کار 

سختی دانست. 
تماشــای بازی های تیم جواد نکونام مانند 
یک فیلم ترســناک می ماند که برای پایان 
آن لحظه شــماری می کنیــد چراکه دقیقا 
بازی با روح و روان بیننده است. نکونام نشان 
داده حتی اگر بهتریــن بازیکنان دنیا را هم 
در اختیار داشته باشد، باز هم به سبک بازی 
عجیب خود پایبند می ماند و انگار بیشــتر 
برای کســب تســاوی وارد زمین می شود 
و بردن در اولویت دوم او قــرار دارد! اکنون 
خیلی زود در فصل جدید کاسه صبر برخی 
هواداران لبریز شده است و با وضعیت فعلی 
مشخص نیســت نکونام تا پایان فصل دوام 

می آورد یا نه.

محمد علوی:انگیزه گل محمدی مقابل پرسپولیس بالا است

حسین زاده نقش اول نمایش بی نظیر تراکتور؛ به یاد دوران مجیدی!

محمد ناظم الشریعه:

دو فاکتور مهم برای حضور موفق در جام جهانی
خریدار  سرمربی پیشــین تیم های ملی 
فوتســال ایران، عراق و کویت معتقد است 
تیم های هم گروه ایران در جام جهانی نمی 
توانند مشکل خاصی برای ایران ایجاد کنند 
و همچنین از دو فاکتور مهم برای موفقیت 

نام برد.
رقابت های جام جهانی ۲۰۲۴ فوتســال از 
۲۴ شــهریور با حضور ۲۴ تیــم برتر جهان 
به میزبانی ازبکســتان برگزار خواهد شد و 
تیم ملی ایران در گروه F با فرانسه، ونزوئلا و 

گواتمالا هم گروه است.
این رقابت ها در حالی آغاز خواهد شــد که 
در دوره قبلی در سال ۲۰۲۲ پرتغال موفق 
شــد عنوان قهرمانی را از آن خود کند و در 
سال ۲۰۱۶ هم تیم ملی کشورمان با کسب 
جایگاه سوم توانست بهترین عملکرد تاریخ 

خود را به دست بیاورد.
در ایــن دوره از بازی هــای ۴ تیــم ایران، 
افغانســتان، تاجیکســتان و ازبکســتان 
نماینده های آســیا در جام جهانی هستند و 
تیم هایی مانند اسپانیا، پرتغال و برزیل هم 

از مدعیان کسب عنوان قهرمانی هستند.
محمد ناظم الشــریعه ســرمربی پیشین 
تیم ملی فوتســال ایران که ســابقه هدایت 
تیم های ملی عراق و کویت را هم در کارنامه 
دارد در گفت و گو با خبرنگار مهر به بررسی 
شــرایط این دوره از بازی های جام جهانی 

پرداخت.
ناظم الشریعه در خصوص شرایط تیم های 
حاضر در جام جهانی گفت: اینکه فوتســال 
و به طور کلی ورزش در همــه جای دنیا در 
حال پیشرفت اســت یک حقیقت غیرقابل 
انکار اســت و همه برای بهتر شــدن تلاش 
می کنند. این پیشــرفت راجع به تیم های 

آســیایی هــم صــدق می کنــد و در جام 
ملت های آســیا شاهد پیشــرفت فوتسال 
آســیا بودیم. اما در هر صــورت تا زمانی که 
جام جهانی آغاز نشــود نمی توان چیزی را 
با قطعیت گفت. تیم ملی ایــران هم در هر 
صورت یک برند در فوتســال جهان است و 
تقریباً همیشه در جام جهانی حضور داشته 
ایم که این مســاله می تواند به ارتقا فوتسال 

کشور کمک کند.
وی ادامــه داد: در جــام جهانــی تیم های 
مطــرح زیادی وجــود دارد و ســبک های 
مختلفی در این رشــته اجرا می شــود که 
می تواند به طــور کلی مبتنی بــر تکنیک 
یــا تاکتیک باشــد که کشــورهای اروپای 
شرقی مانند روسیه، صربستان، کرواسی و 
اوکراین بر اساس تمرکز روی آمادگی بدنی 
کار می کننــد و بر همین اســاس می توان 
پیشــرفت هر کدام از تیم ها را مورد بررسی 

و ارزیابی قرار داد.
ناظم الشــریعه ادامه داد: یکی از تیم هایی 
که در جام جهانی ۲۰۲۴ پدیده مســابقات 
خواهد بود تیــم آفریقایی مراکش اســت. 
در ســفرهایی که با تیم های کویت و عراق 
برای مسابقات فوتســال به مراکش داشتم 
از نزدیک با پیشــرفت های فوتسال در این 
کشور آشنا شدم و معتقدم پدیده مسابقات 
در ایــن دوره مراکش خواهد بــود. این تیم 
یک تیم بسیار منســجم و با نظمی است که 
تیم دوم خودش را هم ایجاد کرده است که 
اوایل ســال جاری هم با ایران بازی کرد و به 

برتری رسید.
وی گفــت: نباید فراموش کنیــم که اتفاق 
در فوتســال وجود ندارد و همه چیز حاصل 
برنامه ریزی برای کســب نتیجه اســت. در 

ســال ۲۰۱۶ که ایران به مقام ســوم رسید 
روسیه تیم بســیار منظمی بود و می شد از 
قبل از مســابقات پیش بینی کــرد که قرار 
اســت اتفاق بزرگی را رقم بزند و این مساله 

امسال در خصوص مراکش صدق می کند.
سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال ایران در 
خصوص تیم ملی فرانســه که رقیب ایران 
در مرحله گروهی اســت گفت: فرانسه در 
چند سال اخیر سرمایه گذاری های زیادی 
روی فوتسال انجام داد و پیشرفت کرد. یک 
زمانی در اروپا فقط تیم های روسیه، اسپانیا، 
ایتالیا و پرتغال حرفی برای گفتن داشــتند 
اما الان همه کشورها روی فوتسال متمرکز 
شده اند. هلند توانست دوباره به جام جهانی 
برســد و کار می کند. فرانسه هم تلاش کرد 
لیگ خــود را راه اندازی کند و بــا توجه به 

بازیکنانی که دارد تیم خوبی است.
وی ادامه داد: اما فرانسه هنوز فاصله زیادی 
با نتیجه گیری دارد. فرانســه تیمی نیست 
که به راحتی بتوان شکســتش داد اما عقبه 
فوتسال در این کشور ضعیف است و معتقدم 
یک تیم درجه دو اروپایی است. تا زمانی که 
تیم های اسپانیا، پرتغال و ایتالیا در فوتسال 
اروپا هســتند نمی توان از فرانسه به عنوان 

یک تیم قدرتمند یاد کنیم.
این کارشناس فوتســال در خصوص لزوم 
تکنیک در فوتســال گفت: کشورهایی که 
به تازگی وارد فوتسال شده اند پیش زمینه 
تکنیکی نــدارد. زمینه فوتســال تکنیک 
است. تیمی می تواند تاکتیک خوبی را اجرا 
کند که بازیکن تکنیکی داشــته باشد و این 
تناســب همواره میان تکنیــک و تاکتیک 
وجود دارد. برای مثال تیم روســیه سال ها 
در مســابقات مختلف نمی توانست نتیجه 

خاصی بگیرد. اما وقتی چند بازیکن برزیلی 
را به تیم خود اضافه کرد ضعف تکنیکی خود 
را برطرف کرد و فوتسالش متفاوت شد و به 

فینال جام جهانی رسید.
او ادامه داد: فرانســه این عقبــه تکنیکی را 
ندارد و شــاید با چند بازیکن از کشورهای 
مختلفی که جمع کرده اســت بتوانند تیم 
خوبی داشته باشــند اما طول می کشد که 
ساختارســازی کند و این ساختارســازی 
نتیجه بدهد. ساختار فوتسال در این کشور 

هنوز به سطح حرفه ای نرسیده است.
ســرمربی پیشــین تیم های کویت و عراق 
در خصوص تیم هــای آســیایی حاضر در 
جام جهانی گفت: باید قبــول کنیم که تیم 
فوتسال افغانســتان تیم دوم ایران است که 
علاوه بر ســرمربی ایرانی، بازیکنان این تیم 
هم در فوتســال ایران پــرورش یافته اند. 
افغانســتان تیمی اســت که اگر منظم کار 
کند نتیجه می گیرد اما اگر تمرکزش به هم 

بریزد و نتواند نظم را در زمین پیاده کند ضرر 
خواهد کرد. ازبکستان شرایط خوبی دارد و 
از امتیاز میزبانی استفاده خواهد کرد اما این 

تیم هم همچنان ضعف تکنیکی دارد.
وی در ادامه گفت: تاجیکســتان هم به نظر 
نمی رســد در اولین دوره حضورش حرفی 
برای گفتن باشد و برای کسب تجربه حاضر 
خواهد شــد و با توجه به گروه سختی که در 
آن حضور دارد احتمــالاً جایگاهی بهتر از 
چهارم را کسب نخواهد کرد. نباید فراموش 
کرد که لازمه حضور موفــق در جام جهانی 
این است که هم باید بسیار آماده و هم بسیار 

باتجربه باشید.
محمد ناظم الشریعه همچنین در این گفت 
و گو اعلام کرد کــه تمایلی به صحبت راجع 
به شــرایط تیم ملی ندارد و اینکه در شرایط 
کنونی بخواهد در خصوص وضعیت این تیم 
صحبت کند اتفاق خوبی نیســت و ترجیح 

می دهد به آن نپردازد.

ورود ایران به جدول مدالی پارالمپیک ۲۰۲۴
در نخســتین روز از آغاز رســمی بازی های پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس، 

ایران با مدال زهرا رحیمی وارد جدول مدالی شد.
 بازی های پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس از پنجشــنبه )هشــتم شهریور( 
به صورت رســمی آغاز شد و در نخســتین روز ایران وارد جدول مدالی 

بازی ها شد.
زهرا رحیمی در پاراتکواندو موفق به کســب مدال نقره شــد و اکنون 
ایران با این مدال در رده بیســتم جدول مدالی قرار دارد. البته با توجه 
به اینکه مسابقات روز نخست همچنان در حال برگزاری است احتمال 

جابه جایی رتبه ایران نیز وجود دارد.  
در حال حاضر چین با کســب ۴ طلا و ۱ نقره در رتبه نخست قرار دارد، 
انگلستان با کسب ۲ طلا، ۳ نقره و ۱ برنز در جایگاه دوم ایستاده و ایتالیا 

با دو طلا، ۲ نقره و ۵ برنز هم سوم است.

امین زاده: 
اجازه نمی دهم کسی نزدیک مدال طلای 

پارالمپیک شود
قهرمان پاراوزنه بــرداری گفت: مطمئن باشــید در پارالمپیک پاریس 

اجازه نمی دهم کسی نزدیک مدال طلا شود.
احمد امین زاده، درباره شــرایط خود پیش از پارالمپیک اظهار داشت: 
اولین پارالمپیک من اســت و تمام تلاشــم را میکنم که بهترین نتیجه 
را بگیرم و خوشرنگترین مدال را کســب کنم. اردو های خوبی داشتیم 
و نکاتی که کادرفنی مدنظرش بود را پیــاده کردیم و آماده پارالمپیک 
۲۰۲۴ پاریس هســتیم. در پاریس هــم تمرین می کنیم تــا پیش از 

مسابقات به اوج آمادگی برسیم.
وی افزود: اولویت من کســب مدال طلا اســت که اصلا دور از دسترس 
نیســت. یک یا دو وزنه بردار خوب از سایر کشــور ها هستند که مدعی 
محســوب می شــوند اما با من ۱۵ کیلو اختلاف دارند و مطمئن باشید 

اجازه نمی دهم کسی نزدیک مدال طلا شود.
وزنه بردار ایران در پارالمپیک پاریس درباره اختلاف پاداش پای ســکو 
با المپیکی ها گفت: قول هایی درباره پاداش داده شد که انشاالله درست 
می شود. هرکســی در المپیک مدال گرفت، حقش بود و پاداش نوش 
جانش اما ما هــم در پارالمپیک برای پرچم کشــورمان میجنگیم و به 

عشق طنین انداز شدن سرود کشورمان تلاش می کنیم.
امین زاده درخصوص نقش تاثیرگذار حســین توکلی گفت: حســین 
توکلی یکی از اســطوره های وزنه بردرای است و طلای المپیک دارد که 
کار کردن با او باعث افتخار ما اســت. او خیلی مربی بزرگی اســت و از 
خودگذشــتگی های زیادی دارد و امیدوارم جــواب محبت های او را با 

کسب بهترین نتایح بدهیم.

ومیت استقلال خوزستان ۴۲ دقیقه بعد  محر
 از شکست آبی های تهران!

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال درباره دیدار استقلال خوزستان - 
استقلال تهران ابلاغیه ای را صادر کرد.

 به نقل از  سایت رســمی فدراســیون فوتبال، کمیته انضباطی درباره 
برگزاری دیدار استقلال خوزستان و استقلال ابلاغیه ای را صادر کرده 

که به شرح زیر است:
* ابوالفضل کوهی بازیکن تیم استقلال خوزســتان تا اطلاع ثانوی و با 

دستور موقت از حضور در مسابقات محروم شد.

* باشگاه اســتقلال خوزســتان طبق دســتور موقت صادره از حضور 
تماشاگران خود در بازی های خانگی تا اطلاع ثانوی محروم شد.

* محمدتقی حق شناس ناظر مسابقه جهت ادای پاره ای از توضیحات 
به کمیته انضباطی احضار شد.

به گزارش تســنیم، ابلاغیه کمیتــه انضباطی فدراســیون فوتبال در 
ساعت ۲۳:۳۷ پنجشنبه شــب روی خروجی سایت فدراسیون فوتبال 
قرار گرفت، که حــدود ۴۲ بعد از بــه صدا درآمدن ســوت پایان بازی 
استقلال خوزستان - استقلال اســت. این سرعت عمل برای رسیدگی 

به جرایم انضباطی در نوع خود جالب توجه است.

حذف نخستین بوکسور ایران از قهرمانی آسیا
بوکســور ســبک وزن تیم نونهالان ایران از رقابت های قهرمانی آسیا 

حذف شد.
 رقابت های بوکــس قهرمانی نونهالان و نوجوانان آســیا ۲۰۲۴، از روز 
)پنج شــنبه - ۸ شــهریور ۱۴۰۳( به میزبانی امارات آغاز شــد که روز 
نخست این مســابقات با حذف نخســتین نماینده تیم نونهالان ایران 

همراه شد.
طبق برنامه مســابقات در وزن ۴۳ کیلوگرم نونهــالان، پویان نوروزی 
از ایران به مصاف نورماخان از قزاقســتان رفت که برابر حریفش تن به 

شکست داد و از رقابت ها کنار رفت.
در مبارزات روز )پنج شــنبه( تیم ایــران تنها یک نماینــده در بخش 

نونهالان داشت. 
نکته جالب این مســابقات حضور تیم اوکراین در این رویداد است که با 
وجود حضورش در قاره اروپا در مسابقات قهرمانی نونهالان و نوجوانان 

آسیا شرکت کرده است.
ترکیب تیم نونهالان:

وزن ۳۷ کیلوگرم، ارشیا رادان پور
وزن ۴۳ کیلوگرم، پویان نوروزی )حذف شد(

وزن ۴۶ کیلوگرم، زبیر عیسی زهی 
وزن ۴۹ کیلوگرم، متین چمی پا

وزن ۵۲ کیلوگرم، ماهان محمدیان
وزن ۶۱ کیلوگرم، فرزان احمدی

وزن ۶۴ کیلوگرم، علی سان  قره گوزلو
وزن ۶۷ کیلوگرم، پارسا حسین زاده

وزن ۷۰ کیلوگرم، مهرشاد شرافتمند
وزن ۷۵ کیلوگرم، ماهان ساجدی

ترکیب تیم نوجوانان:
وزن ۴۶ کیلوگرم، مهدی روزبهانی

وزن ۴۸ کیلوگرم، سهند نجفی
وزن ۵۰ کیلوگرم، هیوا نادری

وزن ۵۴ کیلوگرم، علی ملکوتی
وزن ۶۰ کیلوگرم، محمد بیرانوند
وزن ۶۳ کیلوگرم، اشکان هاشمی

وزن ۶۶ کیلوگرم، امیرمحمد رستم پور
وزن ۷۰ کیلوگرم، محمدصالح مصباحی

وزن ۷۵ کیلوگرم، ماهان ساجدی



بوشهر-رضا حیدری  مدیرعامل شرکت 
عملیات  گفت:  بوشهر  استان  فاضلاب  و  آب 
 ۵۰۰ و  هزار  هفت  آب شیرین کن  اجرایی 
 ۴۰۰ و  هزار  پنج  با  دلوار  بخش  مترمکعبی 
میلیارد ریال اعتبار به عنوان یکی از طرح های 
شاخص این شرکت همزمان با هفته دولت آغاز 

شد.
ابوالحسن عالی در این آیین که با حضور زارعی 
نماینده دشتی و تنگستان در مجلس، رستمیان 
فرماندار  لطفی  و  استاندار  عمرانی  معاون 
تنگستان برگزار شد با گرامیداشت هفته دولت 
شیرین کن  آب  آب،  انتقال  خط  کرد:  اظهار 
تنگستان ۵/۶ کیلومتر و خط انتقال برق آن به 

طول ۱۳ کیلومتر احداث می شود.
وی بیان کرد: این طرح با تأمین آب شرب حدود 
۳۶ هزار نفر، در بهبود وضعیت آبرسانی نوار 
ساحلی شهرستان نقش ویژه و قابل توجهی ایفا 

می کند.
عالی ادامه داد: وضعیت آب شرب شهرستان 
تنگستان در سال ۹۹ در شرایط نامطلوبی بود 
که با اقدام های انجام شده در چند سال اخیر به 

میزان قابل توجهی بهبود پیدا کرده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر 
طرح   ۱۳ اخیر  سال  چند  در  کرد:  تصریح 
شاخص آبرسانی با اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد 
تومان در شهرستان تنگستان اجرا شده که از 
توزیع  شبکه  نوسازی  به  می توان  آنها  جمله 
انتقال  خط  رستمی،  عامری،  روستا های  آب 
تا  رستمی  بندر  حدفاصل  پمپاژ  ایستگاه  و 
کیلومتر،  هشت  طول  به  بوالخیر  روستای 
نوسازی خط انتقال آب حدفاصل روستا های 

چاکوتاه، سمل گلنگون و سمل اشاره کرد.
عالی ادامه داد: اجرای خط انتقال آب کوثر از 
چغادک تا روستای باغک، احداث مخزن پنج 

هزار مترمکعبی و ایستگاه پمپاژ برای شهر دلوار 
و روستا های پایین دست از دیگر طرح های اجرا 
شده در حوزه آبرسانی شهرستان تنگستان به 

شمار می رود.
وی افزود: نوسازی شبکه توزیع آب به صورت 
پراکنده در کل روستا های شهرستان تنگستان 
کیلومتر  سه  نوسازی  کیلومتر،   ۱۰۰ حدود 
خط انتقال از روستای باشی تا بندر رستمی، 
احداث ایستگاه پمپاژ گورک سادات، مهندسی 
مجدد ایستگاه پمپاژ آب بندر رستمی از دیگر 
طرح های اجرا شده شرکت آبفا استان بوشهر در 

شهرستان تنگستان است.
عالی گفت: افزایش تخصیص آب بخش ساحلی 
از ۶۰ به ۱۷۰ لیتر از دیگر طرح های اجرا شده با 
هدف تقویت پایداری آب شرب در این منطقه به 

شمار می رود.
وی افزود: در این راستا از حمایت های ویژه دکتر 

شهرستان های  نماینده  زارعی  غلامحسین 
دشتی و تنگستان در مجلس و استاندار محترم 

فرماندار  لطفی  احمد  همچنین  و  استان 
تنگستان قدردانی می شود.

ساری-امیری فر  فریبا بریمانی مدیرکل بهزیستی استان 
ضمن تبیین وظایف و اهداف اورژانس اجتماعی، عنوان کرد: 
اهداف اورژانس اجتماعی، کنترل و کاهش بحران های فردی، 
خانوادگی و اجتماعی، در دسترس قرار دادن خدمات تخصصی 
و اورژانسی سازمان بهزیستی به آحاد جامعه، ارتقاء توانمندی 
های افراد در معرض آسیب و آسیب دیده اجتماعی جهت مقابله 
با مسائل اجتماعی در شرایط بحرانی از طریق ارائه خدمات 
تخصصی و به موقع، ارتقاء آگاهی و شناخت خانواده و اجتماع 

نسبت به نیازهای مراجعان به منظور تسهیل فرایند حل مسئله در 
شرایط بحرانی، شناسایی آسیب های اجتماعی نوپدید و بازپدید و 
مداخله موثر به منظور کاهش جرایم و جلوگیری از تشدید بحران 
و آسیب های اجتماعی و کاهش صدمات بر اقشار در معرض 

آسیب و آسیب دیده اجتماعی می باشد.
وی با اشاره به فعالیت های اورژانس اجتماعی افزود: برنامه 
اورژانس اجتماعی تلفیقی از مداخله در بحران فردی، خانوادگی 
و اجتماعی" مرکز اورژانس اجتماعی"، خط تلفن اورژانس 

اجتماعی "۱۲۳" ، تیم سیار اورژانس اجتماعی" خدمات سیار 
اجتماعی" است.

 این مقام مسوول ادامه داد: افراد در معرض آسیب و آسیب دیده 
اجتماعی از قبیل کودکان آزار دیده، همسران آزار دیده، سالمندان 
و معلولین آزار دیده، کودکان کار و خیابان، زنان و دختران در 
معرض آسیب و یا آسیب دیده اجتماعی، دختران و پسران فراری 
از منزل، افراد دارای اختلال ملال جنسیتی، افرادی که قصد و 
افکار خودکشی دارند و یا اقدام به خودکشی کرده اند، افراد دارای 
اختلاف خانوادگی حاد و سایر گروه های هدف سازمان بهزیستی 
که نیاز به خدمات اورژانس اجتماعی دارند از گروه های هدف 

خدمات اورژانس اجتماعی محسوب می شوند.
بریمانی تصریح کرد: در هر جامعه ای برای پاسخگویی به نیازهای 
مردم و حل یا کاهش مشکلات و آسیب های اجتماعی آنها 
تمهیداتی اتخاذ و برنامه هایی تدوین و اجرا می شود. در کشور 
ما این مسئولیت بر عهده طرح اورژانس اجتماعی گذاشته شده که 

تحت نظارت و مدیریت بهزیستی فعالیت می کند.
وی خاطر نشان کرد : شماره تلفن ۱۲۳ به عنوان پل ارتباطی 
مردم با اورژانس اجتماعی است که باید به همه شهروندان 
شناسانده شود تا تیم ها و کارشناسان خط تلفن ۱۲۳ و خدمات 
سیار اورژانس اجتماعی بتوانند در زمان و شرایط مناسب به 
افراد نیازمند در حوزه های آسیب اجتماعی و روحی، خدمات 

مددکاری و مشاوره ای ارائه دهند.
اجتماعی در ۱۹  اورژانس  اینکه ۱۹ مرکز  بیان  با  بریمانی 
شهرستان استان آماده ارائه خدمات به شهروندان هستند، گفت: 
تعداد افراد پذیرش شده در سال ۱۴۰۲ بیش از ۸۵ هزار نفر و در ۵ 

ماه سال ۱۴۰۳ بیش از ۲۵ هزار نفر بوده است.
مدیرکل بهزیستی مازندران با بیان اینکه از ابتدای سال جاری 
تا کنون بیش از ۱۳ هزار تماس با مرکز اورژانس اجتماعی برقرار 
شد، اظهار داشت: ۷ هزار و ۵۹۷ مورد از این تماس ها منجر به 
مداخله حضوری کارشناسان و تیم های تخصصی خدمات سیار 
اورژانس اجتماعی برای برطرف کردن مشکل شد و  بیش از ۴ هزار 
و یکصد مورد از افراد در معرض آسیب و یا آسیب دیده اجتماعی 
به صورت سرپایی و یا نگهداری موقت در مراکز مداخله در بحران 
بهزیستی استان پذیرش و از خدمات تخصصی مددکاری و 

روانشناسی بهرمند شدند.
بریمانی در ادامه به مراکز حوزه آسیب دیدگان اجتماعی نیز اشاره 
و اعلام کرد: استان مازندران دارای ۹ مرکز )۴ مرکز شبانه روزی و 
۵ مرکز روزانه( جهت خدمات رسانی به زنان و دختران در معرض 

آسیب و آسیب دیده اجتماعی و کودکان کار وخیابان می باشد.
مدیرکل بهزیستی مازندران یادآور شد: خط تلفن ۱۲۳ همه 
روزه و به صورت ۲۴ ساعته آماده دریافت تماس های همشهریان 
و مداخله در بحران های فردی و خانوادگی است و تیم خدمات 
سیار مرکز اورژانس اجتماعی با دارا بودن ۲۱۴ نیروی تخصصی 
متشکل از مددکار و روانشناس در مواقع بحرانی به یاری تماس 

گیرندگان می پردازند.
مدیرکل بهزیستی مازندران همچنین از شهروندان خواست تا 
در صورت مشاهده هرگونه کودک آزاری، همسرآزاری، اقدام و یا 
افکار خودآسیب رسان)خودکشی( سالمندآزاری، معلول آزاری 
و اختلاف حاد خانوادگی و سایر افراد در شرایط بحرانی را از طریق 

تماس با شماره تلفن ۱۲۳ بدون هزینه و رایگان اطلاع دهند.

ســاوه –دانیال کریمی   دبیر اجرائی خانه کارگر ساوه و 
زرندیه با اشاره به گرامیداشــت هفته دولت گفت: وتبریک 
خدمت همه دولت مــردان به ویژه ریــس جمهور محبوب 
وارزوی توفیقات الهی هفته دولت فرصــت دوباره بازخوانی 

رفتار الگوهای زیبای خدمت گذاری است.
داود میرزائی افزود: شــهیدان رجایی و باهنر از زمره مردان 
بزرگی محســوب می شــوند که تاریخ به وجود آنان افتخار 
می کند، مردانی برخاســته از عمق فرهنگ جامعه ایرانی و 
پاکباخته در راه ارزش های والای اسلامی که خدمت به ملت 
خود را سرلوحه اهداف خود قرار داده و بر آن پای می فشردند، 
دریغ که کوردلان منافق وجود با برکــت آنان را تاب نیاورده 
و نیشــتر نفاق بر قلب مردم زده، شــخصیت های مردمی و 

محبوبشان را از آنان گرفتند.

وی اظهار کــرد: مقام معظــم رهبری دربــاره ویژگی های 
اخلاقی شهیدان رجایی و باهنر می فرمایند: "شهید باهنر" 
مرد بی تظاهری بود که هیچ کس از ظاهر آرام او نمی فهمید، 

در باطن و ذهن و اندیشه موّاج او چه می گذرد.
وی با اشــاره به این کــه همدلــی نخبگان سیاســی برای 
اســتقرار »دولت وفاق ملی« و فرا جناحی در شــرایط فعلی 
کشورضروری اســت، بیان کرد: هدف اصلی رییس جمهور 
تشــکیل دولت وفاق ملی برای غلبه بر مشــکلات است که 
گام نخست آن، رســیدن به اجماع نســبی به منظور اتخاذ 

راهکارهایی برای رفع چالش های موجود در جامعه است.
وی افزود: وفــاق برای سیاســتگذاری به معنی یکدســت 
شدن و از بین رفتن اختلاف سلایق نیســت بلکه بر رساندن 

اختلاف نظرها به حداقل دلالت دارد.

وی ضمن گلایه شــدید از برخی دوستان در نقد برخی وزرا و 
تاختن بر رئیس جمهور اظهار کرد: جای بســی تعجب است 
که برخی از تریبون نماز جمعه که مامن وحدت اســت دم از 
ایجاد اختلاف و تخریب می زنند و کابینه ی دولتی نوپا را زیر 
سوال می برند. میرزائی ادامه داد: بی کفایترین وزرا و مدیران 
در ادوار گذشته از سوی مجلســیان مورد نقد قرار نگرفتند و 

همواره مورد تائید بود.
وی افزود: دولتی که گوشــت مرغ کیلویی ۲۴ هزار تومان و 
گوشــت گوســفند کیلویی ۱۰۰ هزار تومان را در بازار میان 
مردم توزیع میکرد مورد ســرزنش و توهین قرار میگرفت اما 
در دولتی که قیمت گوشــت مرغ ۹۰ هزار تومان و گوشــت 

گوسفند به ۸۰۰ هزار تومان رسید سکوت اختیار میکردند .
وی با اشــاره به اینکه در شهرســاوه دولت دکتر پزشــکیان 

نزدیک به ۵۰ هــزار رای آورد و امروز نقد و به دولت وفاق ملی 
توهین به همه ی حامیان و رای دهندگان است.

اهواز-محمدمجدم  مدیرعامل شرکت توزیع برق اهواز 
از بهره برداری ۲۰۵ پروژه برق رسانی در اهواز همزمان با 

هفته دولت خبرداد.
محمد فراتی  اظهار کرد: همزمان با هفته دولت ۲۰۵ پروژه 
شهری،  بهینه سازی  و  اصلاح  شهری،  احداث  و  توسعه 
در  روستایی،  احداث  و  توسعه  و  معابر شهری  روشنایی 
کلانشهر اهواز، حمیدیه، باوی، کاون، الهایی و ۴۸۸ روستا 

افتتاح شد.
وی افزود: پروژه  توسعه و احداث شهری شامل احداث 

تعدیل  برق مشترکین جدید،  تامین  به منظور  خطوط 
بار ترانس ها و فیدرها با اعتبار بیش از یک هزار و ۸۶ 
میلیارد ریال و پروژه اصلاح و بهینه سازی معابر شهری 
شامل اصلاح و بهینه سازی و مقاوم سازی شبکه، تعویض 
تجهیزات معیوب و فرسوده شبکه با اعتبار بیش از ۱۸۸ 

میلیون ریال از پروژه های هفته دولت بوده است.

فراتی ادامه داد: پروژه توسعه و احداث روستایی شامل 
مشترکین جدید  برق  تامین  منظور  به  احداث خطوط 
بهبود  با هدف  ترانس های روستایی  تعدیل  روستایی و 
کیفیت برق دریافتی مشترکین و اصلاح و بهینه سازی 
جهت  معیوب  تجهیزات  تعویض  شبکه،  مقاوم سازی  و 
کاهش خاموشی و کاهش انرژی توزیع نشده و احداث 

شبکه روشنایی جدید با اعتبار بیش از ۳۰۱ میلیون ریال 
احداث  و  توسعه  معابر شهری شامل  پروژه روشنایی  و 
شبکه روشنایی جهت بلوارها و خیابان های جدید، تعویض 
تجهیزات معیوب روشنایی و روشن کردن خیابان های 
خاموش با اعتبار بیش از ۸۴ میلیون ریال از دیگر پروژه ها 

بوده اند.
از یک هزار و ۶۰۶  بیش  یادآور شد: در مجموع  وی 
دولت  هفته  در  اهواز  برق رسانی  پروژه  ریال  میلیارد 

امسال افتتاح شد.

مازندران

مرکزی

خوزستان

از ابتدای سال جاری تا کنون انجام شد؛

برقراری بیش از ۱۳ هزار تماس با اورژانس اجتماعی بهزیستی مازندران 

دبیر اجرائی خانه کارگر ساوه و زرندیه:

هفته دولت فرصت دوباره بازخوانی رفتار الگوهای زیبای خدمت گذاری است

همزمان با هفته دولت ؛

وژه برق رسانی در اهواز به بهره برداری رسید ۲۰۵ پر

 شیراز-چراغی  با خشک شدن چهار حلقه چاه امسال 
بخش هایی از شهر صدرا شیراز با تنش آبی مواجه شدند،و 
به همین منظور  تمهیدات ویژه ای برای تامین و توزیع بهینه 
آب در این شهر صورت گرفت  و ۶ کیلومتر خط آبرسانی ۴۰۰ 
اینچ طی ۸ روز احداث شد ، در سه نوبت کاری در شرایط خاص 
اقلیمی طرح تامین آب صدرا عملیاتی گردید و سرانجام با 
تلاش نیروهای جهادی آب این شهر با راه اندازی چاه های 
جدید تامین گردید.  تنش آبی در صدرا شیراز با خشک شدن 
۴ حلقه آب و تداوم ساخت ۴۰ هزار واحد مسکن ملی و افزایش 
تقاضا برای آب در این شهر شروع شد و ۱۰ هزار متر مکعب آب 
حتی برای سالهای آینده در این شهر تامین شده است . افق 
۱۰ ساله تامین آب در صدرا دیده شده اما زودتر از این افق 
جمعیت در حال افزایش است جمعیت این شهر به ۱۵۰ هزار 
خانوار نزدیک می شود و امید است بخشی از خط سوم آبرسانی 
به شیراز از سد تنگ سرخ بشار به صدرا هم اختصاص یابد. بهمن 
بهروزی ، در نشست خبری با خبرنگاران در شیراز با بیان اینکه 
تمام تلاش نیروهای آبفا این است که هر شهروندی در هر ساعت 
از شبانه روز به راحتی به آب شرب دسترسی داشته باشد، گفت: 
شرکت آبفا بخشی از تأمین آب است و بخش دیگر به سایر 

حوزه ها مثل آب منطقه ای، برق منطقه ای و... باز می گردد. وی 
بیان کرد: مسئله صدرا افزایش جمعیت بدون توجه به تقویت 
زیرساخت هاست بیش از ۴۰ هزار مسکن ملی در شهر صدرا 
در حال ساخت است که این ها نیاز به تأمین آب دارند.  این تعداد 
مسکن معادل ۱۰ هزار خانوار است که ۱۰ هزار متر مکعب به 
مصرف آب اضافه می شود. افق ما برای صدرا ۱۵ ساله و برای 
جمعیت بیش از ۵۰۰ هزار نفر بود اما اکنون بیش از ۱۲۰ هزار 
مشترک در صدرا داریم که با راه اندازی مسکن ملی و مسکن 
مهر این عدد به ۱۵۰ هزار خانواره خواهد رسید یعنی جمعیت 
این شهر زودتر از موعد مقرر به افق خود می رسد و قطعاً برای 

افزایش این جمعیت با کمبود منابع آبی مواجه خواهیم شد.

قزوین-مریم نقدی  قاسمی مدیر منطقه ۴ گفت: در 
راستای اجرای سیاست های مجموعه مدیریت شهری،با اتخاذ 
بسته های تشویقی از اعطای تراکم بیشتر و تخفیفات ویژه در 
صدور پروانه شاهد افزایش چشمگیر ساخت و ساز در محله 

هادی آباد هستیم.
 داریوش قاسمی با تاکید بر اولویت های مهم شورای شهر و 
شهرداری در راستای احیای بافت های فرسوده شهر اظهار 
داشت: طی جلسات کارشناسی معاونت شهرسازی و معماری 
و این منطقه، در نیمه دوم سال ۱۴۰۲ طرح تشویقی بازآفرینی 
شهری در محله هادی آباد آغاز شد که از افزایش تراکم تا 

تخفیفات ویژه در صدور پروانه ساختمانی از جمله آنها بود.

وی افزود: با کاهش زمان صدور پروانه ساخت در بافت های 
فرسوده این محله و اعطای تراکم بیشتر در صورت تجمیع 
پلاک، شاهد رونق گرفتن ساخت و ساز از زمان اجرای بسته 

تشویقی هستیم.
قاسمی در خصوص اهداف این طرح بیان کرد: در این راستا 
شهرداری قزوین سعی کرده با اعطای تراکم تا شش طبقه و 
عقب نشینی خانه های جدید، عرض معابر را بیشتر کند تا در 
صورت وقوع حوادث احتمالی امدادرسانی با سهولت بیشتری 

انجام شود.
وی تصریح کرد: در سال قبل با همکاری بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی طرح ۳۳۰ واحدی در بافت فرسوده در محله هادی 
آباد آغاز شد و با شروع بسته های تشویقی تاکنون ۴۷ پروانه 

ساختمانی توسط منطقه ۴ شهرداری صادر شده است.
مدیر منطقه ۴ در خاتمه بیان کرد: با توجه به رویکرد ویژه 
شهرداری قزوین مبنی بر احیا و نوسازی بافت های فرسوده و 
بهبود و ارتقای خدمات و سرانه های محله ای، منطقه چهار 
مشوق های  شده،  اتخاذ  تمهیدات  از  استفاده  با  توانست 
نوسازی و تسهیل در روند صدور پروانه در سال ۱۴۰۲ و نیمه 
اول امسال، صدور مجوز پروانه ساختمانی در بافت فرسوده 

محله هادی آباد رشد قابل توجهی داشته باشد.

فارس وین قز
طی 8روز حرکت جهادی محقق شد؛

 حــل تنـش آبـی صـدرا با 6کیلومتـر 
خـط آبرسـانی 4اینـچ 

مدیر منطقه 4 شهرداری قزوین اعلام کرد؛

ح نوسازی  وانه ساختمانی از زمان اجرای طر  صدور ۴۷ پر
بافت  های فرسوده در محله هادی آباد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر :

عملیات اجرایی آب شیرین کن ۷۵۰۰ مترمکعبی بخش دلوار تنگستان آغاز شد

مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی ایلام اعلام کرد: 

ارائه خدمات درمانی به سه هزار و ۴۹۳ زائر اربعین 
در مرز مهران

ایلام-حسن بیگی  مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی ایلام گفت: سه 
هزار و ۴۹۳ نفر از زائران اربعین حسینی)ع( در پایانه برکت مهران توسط تیم 

درمان این سازمان در استان خدمات رسانی شدند.
دکتر هادی صبور  اظهار داشت: در راستای همکاری همه جانبه با دانشگاه علوم 
پزشکی استان ایلام، مدیریت درمان استان نیز درمانگاه هایی در پایانه شیهد 

رییسی)برکت( شهر مهران دایر کرده است.
وی افزود: این درمانگاه ها شامل اتاق ویزیت پزشک، داروخانه، آزمایشگاه، 
واحد تزریقات برادران و خواهران و دندانپزشکی جهت ارائه خدمات رسانی به 

زوار اربعین حسینی)ع( است.
مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی ایلام بیان کرد: از ۲۰ مردادماه تیم درمان 
در پایانه برکت مهران مستقر شده است و تا بازگشت کامل زائران کار خدمات 

درمانی به زوار ادامه خواهد داشت.
صبور بیان کرد: در این ایام سه هزار مورد خدمات رسانی در بخش های مختلف 
چون هزار و ۴۹۳ مورد ویزیت، هزار و ۹۰۰ مورد ارائه دارو، ۴۰۰ مورد خدمات 
پرستاری، ۸۵ مورد دندانپزشکی و ۱۹ مورد نیز اعزام بیمار توسط فوریت های 

پزشکی انجام شده است.
وی اضافه کرد: امیدواریم با همدلی، همکاری و زحمات و خدمات ارزشمند 
امدادگران تأمین اجتماعی، خدمات شایسته ای به زائران اربعین حسینی تا 

پایان برگزاری کنگره بزرگ اربعین ارائه شود.
مرز مهران کانون اصلی تردد زوار اربعین حسینی و عتبات عالیات در طول 

سال است.
اربعین پارسال بیش از سه میلیون و ۶۰۰ هزار زائر از مرز مهران تردد کردند

اتمام عملیات آسفالت پارکینگ جدید مجموعه 
ورزشی شهدای شهرقدس

شهرستان قدس-کیایی  عملیات زیرسازی و آسفالت مسیر دسترسی 
و محوطه پارکینگ  مجموعه ورزشی شهدای شهرقدس به مساحت ۹۰۰۰ 

مترمربع با استفاده از حدود ۲۰۰۰ تن آسفالت اجرایی شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهرقدس؛ با توجه به 
توسعه زیرساخت ها و زمین های ورزشی مجموعه ورزشی شهدا و بازگشایی 
ورزشگاه اصلی این مجموعه در قالب مسابقات لیگ برتر، زمینی به مساحت 

۷۰۰۰ مترمربع خریداری و به ظرفیت موجود اضافه شد
در همین راستا، با انجام عملیات زیرسازی و آسفالت مسیر دسترسی و محوطه 

پارکینگ ، جهت بهره برداری در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
استانداردهای  تامین  راستای  در  متعددی  اقدامات  است،  ذکر  شایان 
کنفدراسیون فوتبال آسیا از قبیل ساماندهی، مرمت و بهسازی ساختمان 
اداری، تامین روشنایی زمین چمن، محوطه و ورودی ها، افزایش سرویس های 

بهداشتی و... در این ورزشگاه انجام شده است.

 موکب سقاخانه ابو لفضل العباس عازم 
مشهد مقدس می شود

 گرگان-مهناز محمدزمانی  بخشایی در نشست خبری با اصحاب رسانه 
گفت:هیات  مهدویون از سال ۱۳۹۱ تاسیس شده است 

این هیات ۱۳  سال متوالی به مناسبت  شهادت علی بن موسی الرضا موکب 
سقاخانه حضرت ابولفضل العباس موکب برپامی کند و به زائرانی که مشرف 
می شوند در طول روز پذیرایی می کند وی در ادامه گفت: این موکب از 
۱۰ شهریور ماه الی ۱۴ شهریور به مدت ۵ روز در مشهد مقدس مستقر 
است بخشیایی با اشاره به اینکه در سال گذشته ۶۰هزار پرس غذا طبخ 
شده گفت: امسال قصد داریم با استقرار در موکب ۸۰ هزار پرس غذا بین 
زوار علی بن موسی الرضا)ع( طبخ توزیع کنیم .وی همچنین گفت :منبای 
شمارش غذاها تعداد قاشق و ظروف ست سال گذشته ۶۰هزار ظرف و 
قاشق برای توزیع تهیه شده بود که استفاده شد و امسال ما پیش بینی 

بیشتری کرده ایم 
وی همچنین گفت: سال گذشته خیران ۳۰۰ میلیون توان کمک کرده 
بودند ولی هزینه های این هیئت از یک میلیار تومان نیز گذشت .وی ا فزود: 
این موکب  ۱۲۰ خادم دارد که از برادران اهل سنت هم نیز  هستند و زائران 
اعزامی به کربلا از محلات محروم و کم برخورد در انتخاب کرده و راهی این سفر 

معنوی می شوند

مدیرکل منابع  طبیعی و آبخیزداری استان:

ح آبخیزداری در لرستان افتتاح می شود ۵ طر

خرم آباد-فرزانه هداوند  مدیرکل منابع  طبیعی و آبخیزداری لرستان 
گفت: طرح آبخیزداری با حجم ۵۸ هزار و ۵۰۰ مترمکعب هفته دولت در استان 

به بهره برداری می رسد.
حسین میرزایی  اظهار کرد: آبخیزداری با کنترل سیلاب و افزایش نفوذ 
آب به زمین، به تغذیه سفره های آب زیرزمینی و کمک می کند. همچنین 
آبخوان داری با افزایش ذخیره آب می تواند به حفظ و احیای پوشش گیاهی 

و خاک در حوضه های آبخیز کمک کند.
وی ادامه داد: پنج طرح آبخیزداری همزمان با هفته دولت در شهرستان های 
پلدختر، الیگودرز، بروجرد و ازنا افتتاح می شود. این طرح های آبخیزداری 
با حجم ۵۸ هزار و ۵۰۰ مترمکعب و با ۱۹ میلیارد تومان در لرستان اجرا 

می شود.  
او افزود: ۱۹۰ خانوار از مزایای این طرح ها در راستای حفظ آب و خاک و 

ممانعت از فرسایش، رسوب و تغذیه منابع آبی منطقه بهره مند خواهند شد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 حل ناترازی با طرح تخصیص بنزین به نفر
۳ عامل اصلی ناترازی بنزین

کارشــناس انرژی گفــت: مصرف بــالای بنزین، مصــارف غیربهینه 
خودروها و همچنین قاچاق ســوخت ازمعضلات مــدل فعلی اعطای 
یارانه بنزین به دارندگان خودرو محسوب می شود که مهمترین عوامل 
ناترازی بنزین نیز هستند.مهدی هاشــم زاده، کارشناس انرژی و مدیر 
پژوهشکده انرژی اندیشکده ماهد با اشــاره به مزایای طرح تخصیص 
بنزین نفر به جای شیوه فعلی اعطای یارانه بنزین که مورد انتقاد جدی 
کارشناســان و پژوهشــگران قرار گرفته اســت، گفت: در برنامه های 
انتخاباتی ســال ۱۴۰۳، رئیس جمهــور به طور صریــح اعلام کرد که 
قصد افزایش قیمت بنزین را ندارند، بلکه هدف آنها این است که بنزین 
را بر مبنای مصرف مشــخص افراد تخصیص دهنــد. در این طرح، هر 
فرد سهمیه مشــخصی از بنزین را دریافت می کند و مصرف کنندگان 
پرمصرف بایــد بنزین اضافی را بــا قیمت بالاتر خریــداری کنند. این 
رویکرد جدیــد در زمینه مدیریت مصــرف بنزین و رفــع ناترازی آن 

اهمیت زیادی دارد.
هاشــم زاده افزود: این رویکــرد می تواند به طور چشــمگیری به حل 
مشــکلات ناترازی بنزین کمک کند. بر اساس اطلاعات موجود، کشور 
ما هر ساله نزدیک به ۸ میلیارد دلار برای واردات بنزین هزینه می کند. 
این هزینه بالا، نشان دهنده ناترازی شدید در بازار بنزین است که ناشی 

از مصرف بیش از حد داخلی و قیمت گذاری یارانه ای است.
وی ادامه داد: مشــکل اصلی در حال حاضر این اســت که قیمت پایین 
بنزین در کشــور باعث افزایش مصرف خودروهــا و همچنین قاچاق 
گسترده بنزین شده است. در مقایسه با کشورهای دیگر، به دلیل قیمت 
پایین بنزین، مصرف شخصی در کشور ما بســیار بالاست. خودروهای 
غیر استاندارد و تک سرنشــین باعث شده اند که مصرف بنزین به شدت 
افزایش یابد. این وضعیت نه تنها به مشکلات اقتصادی منجر شده، بلکه 
تأثیرات منفی بر محیط زیست نیز دارد.هاشــم زاده با اشاره به مزایای 
طرح تخصیص بنزین به هــر فرد گفت: این سیاســت می تواند به طور 
مؤثری مصرف بنزین را مدیریت کند و بــه کاهش ناترازی کمک کند. 
با تخصیص بنزین به هــر فرد، قیمت گذاری دولتی بر اســاس مصرف 
فردی حذف می شود و قیمت بنزین به صورت تعاملی بین مردم تعیین 
خواهد شد. این به معنای آن است که افرادی که مصرف بیشتری دارند، 
باید بنزین اضافی را بــا قیمت بالاتری خریداری کنند. این سیاســت 

می تواند به کاهش مصرف بی رویه و قاچاق بنزین کمک کند.
وی همچنین به چالش های احتمالی این طــرح پرداخت و اظهار کرد: 
یکی از چالش های اصلــی در اجرای این طرح، نیاز بــه نظارت دقیق و 
مؤثر اســت. برای جلوگیری از مشــکلاتی مانند قاچاق و سوءاستفاده 
از سیســتم، باید ســازوکارهای نظارتی مناســبی پیاده سازی شود. 
همچنین، باید زیرســاخت های لازم برای اجرای ایــن طرح، از جمله 

سیستم های توزیع و کنترل مصرف، فراهم شود.
هاشــم زاده در ادامه به راهکارهای عملیاتی برای اجرای این سیاست 
اشــاره کرد و گفت: برای اجــرای موفق این طرح، لازم اســت که یک 
سازوکار مشخص برای تخصیص سهمیه بنزین به هر فرد طراحی شود. 
به عنوان مثال، هر فرد می تواند ماهانه یک مقدار مشــخص از بنزین را 
با قیمت یارانه ای دریافت کند و در صورت نیاز به مصرف بیشــتر، باید 
بنزین اضافی را با قیمت آزاد خریداری کند. این سیستم باید به گونه ای 
طراحی شود که امکان سوءاستفاده به حداقل برسد و مصرف کنندگان 

به راحتی بتوانند سهمیه خود را مدیریت کنند.

وی در پایان گفت: ســه مســئله ناترازی بنزین به دلیــل مصرف بالا، 
مصارف غیر بهینه خودروهای شــخصی و تک سرنشــینی و همچنین 
مســئله قاچاق ســوخت معضلات مدل فعلی اعطای یارانــه بنزین به 
دارندگان خودرو هستند که با اصلاح آن به شکل بنزین به نفر، علاوه بر 

تحقق عدالت در پرداخت یارانه، هر سه مسئله فوق نیز حل خواهد شد.

 انتقال نزدیک به ۴۷ میلیارد لیتر مواد نفتی
 به همت صنعت انتقال نفت

 مدیرعامل شــرکت خطوط لوله و مخابرات نفت از انتقال ۴۶ میلیارد 
و ۷۰۰ میلیون لیتر مواد نفتی شــامل نفت خام، انــواع فرآورده نفتی و 
میعانات گازی به مبادی مصرف در چهار ماه نخســت سال ۱۴۰۳ خبر 
داد.ارسلان رحیمی با اشــاره به ثبت رکوردهی پیاپی در صنعت انتقال 
نفت طی ســال های گذشــته درباره حجم انتقال مواد نفتی در کشور 
تصریح کرد: در چهارماه نخست امســال در مجموع ۴۶ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون لیتر مواد نفتی شــامل نفت خام، انواع فرآورده نفتی و میعانات 
گازی به مبادی مصرف انتقال داده و به دنبــال آن از تردد یک میلیون 
و ۸۷۰ هزار تانکر ۲۵ هزار لیتری که معــادل ۲ میلیارد و ۳۲۰ میلیون 

کیلومتر پیمایش جاده ای می شود، جلوگیری شده است.
وی ادامه داد: از اردیبهشت تا تیرماه امســال ۲۲ میلیارد لیتر فرآورده 
نفتــی و ۲۴ میلیارد و ۷۰۰ میلیــون لیتر نفت خام بــه مبادی مصرف 

انتقال داده شده است.
مدیرعامل شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت با اشاره به عملکرد پایدار 
و قابل اطمینان شبکه خطوط لوله انتقال نفت خام، فرآورده های نفتی 
و میعانات گازی تصریح کرد: با انتقال پایدار و ایمن مواد نفتی در شبکه 
خطوط لوله نفت در چهارماه نخست امسال، صرفه جویی بیش از ۶۳۵ 

میلیون لیتر نفت گاز را به ارزش ۴۰۰ میلیون دلار رقم خورده است.
رحیمی با بیان اینکه در چهار ماه نخســت امســال، ۴۶ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون لیتر مواد نفتی به نقاط مختلف کشــور انتقال داده شده است، 
افزود: این درحالی اســت که در مقایســه با مدت مشابه پارسال، حجم 
انتقال نفت خام و فرآورده های نفتی در شــبکه خطوط لوله سه درصد 

افزایش داشته است.
وی بــا تأکید بــر اهمیت سوخت رســانی بــه نیروگاه ها، بیــان کرد: 
همچنین در این زمان، یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون لیتر سوخت مایع به 
نیروگاه های متصل به شبکه خطوط ارسال شده است که در مقایسه با 

مدت مشابه پارسال، افزایش ۱۵.۴ درصدی را نشان می دهد.
مدیرعامل شــرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران، با اشاره به روند 
افزایشی انتقال مواد نفتی در ســطح کشور از شبکه خطوط لوله، افزود: 
انتقال مواد نفتی ازســوی این شرکت در ســال های ۱۴۰۱، ۱۴۰۲ به 
ترتیب حدود ۱۳۲ و ۱۳۷ میلیارد لیتر برآورد می شــود و حجم انتقال 
مواد نفتی در ســال ۱۴۰۲، ۳.۷ درصد افزایش داشته است. این آمار از 
دیدگاه تن کیلومتری شبکه خطوط لوله انتقال مواد نفتی طی دوسال 
گذشته، به ترتیب برابر با ۶۳ میلیارد و ۱۰۰ میلیون و ۶۵ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تن کیلومتر بوده است که بیانگر رشد ۳.۸ درصدی انتقال مواد 
نفتی با خطوط لوله است.رحیمی درباره اهمیت بهینه سازی در مصرف 
انرژی در صنعت انتقــال نفت نیز گفت: باتوجه بــه افزایش حمل مواد 
نفتی در سال ۱۴۰۲ و بررسی شــاخص عملکرد انرژی شرکت در این 
سال در مقایســه با میانگین عملکرد دهه ۹۰ )۱۳۹۹-۱۳۹۰( حدود 

معادل ۱۷۰ هزار بشکه نفت خام بهبود داشته است.

معاون وزیر راه و شهرسازی:
با افزایش تولید مسکن، تورم کاهش می یابد

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: افزایش تولید و ساخت مسکن باعت 
کاهش تورم عمومی کشور می شــود، بنابراین همزمان مسکن در سه 

شاخص رشد اقتصادی، اشتغال و تورم نقش حائر اهمیتی دارد. 
 هادی عباســی در حاشیه بیســت و چهارمین نمایشــگاه بین المللی 
صنعت ســاختمان اظهار کرد: بخش مســکن دومین بخش پیشران  
اقتصاد کشــور و یکی از لکوموتیوهای اصلی در اقتصاد ایران محسوب 
می شــود که حرکت در این بخش زمینه ســاز رشــد اقتصادی کشور 

خواهد بود.
وی افزود: حوزه مسکن علاوه بر آنکه  رشــد اقتصادی  را فراهم می کند  

زمینه ساز  ایجاد اشتغال است.
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرســازی با اشاره به سهم بالای 
مسکن در تورم عمومی بیان کرد: افزایش تولید و ساخت مسکن باعت 
کاهش تورم عمومی کشور  می شــود، بنابراین همزمان مسکن در سه 

شاخص رشد اقتصادی، اشتغال و تورم نقش حائر اهمیتی دارد. 
عباسی تصریح کرد: در حوزه صنعتی سازی  با استفاده از  ظرفیت های 
مرکز تحقیقات توانســتیم قدم های بلندی را برداریم همچنین طبق 
برنامه هفتم توسعه باید در بحث تامین مالی  فناوری های نوین به رشد 

۳۰ درصدی برسیم که در این زمینه برسیم.
وی با بیان اینکه ســازمان ملی زمین و مســکن در بحث تامین زمین 
تاکنون قدم های موثری برداشــته اســت گفت: تا کنون بیش از ۱۰۰ 
هزار هکتار زمین  با هزینه صفر در ساخت مسکن  از سوی سازمان ملی 

زمین و مسکن  تأمین شده است.
عباســی درباره مســئولیت بانک ها در قبال طرح نهضت ملی مسکن 
گفت: بانک ها باید به قانون جهش تولید مســکن  عمل کنند و تاکنون 
برخی از بانک ها به این قانون پایبند بوده و برخی به این قانون بی توجه 

بوده اند.
عباســی بیان کرد: همچنین  بانک مرکزی خط ریالــی اعتباری برای 
صادرکنندگان  خدمات فنی  تخصیص دهند تا در کشورهای همسایه  

بتوانیم از این فرصت  استفاده کنیم. 
معاون مسکن و ســاختمان وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه در برنامه 
هفتم توسعه کشــور بر اســتفاده از فناوری ها تاکید شده گفت: باید به 
ســهم ۳۰ درصدی برســیم در حوزه فناوری های صنعت ساختمان 
پیشرفت هایی داشته اســت که باید تامین مالی را پیگیری و در دستور 

کار کنیم.

 در صنعت ساختمان، باید کشورهای همسایه 
را در اولویت قرار دهیم

نایــب رئیس کمیســیون صنایع مجلس گفــت: ۸۰ تــا ۹۰ درصد از 
صنعت ساختمان تولید داخل اســت اما  باید انتقال تکنولوژی و تعامل 
با غول های صنعتی را مدنظر داشته باشــیم که در این راستا مجلس و 

دولت همکاری خواهند کرد.
 

حسنعلی محمدی در حاشیه بیســت و چهارمین نمایشگاه بین المللی 
صنعت ســاختمان اظهار کرد: تولید کنندگان بــازار مصرف داخلی را 

می توانند پوشش دهند باید میزان مازاد نیز صادرات شود.
وی با بیان این که در بحث صنعت ســاختمان، باید کشورهای همسایه 
را در اولویت قرار دهیم، تاکید کرد:  نبایــد در عرصه تجاری و اقتصادی 
کشورهای دیگر جایگزین کالاهای صادراتی کشورمان شوند و در این 

زمینه باید بانک مرکزی و تیم اقتصادی زمینه صادرات را فراهم کنند.

8۰ تا ۹۰ درصد از صنعت ساختمان تولید داخل
نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه ســازوکار و سیاستگذاری های صنعت ســاختمان در مجلس 
تصویب می کنیم گفت: اکثر تولیدکنندگان بر روی مباحث نقدینگی 

با مشکل مواجه هستند که نیاز است سازوکارها انتخاب شود. 
محمدی با بیان این که ۸۰ تــا ۹۰ درصد از صنعت ســاختمان تولید 
داخل اســت و تنها ۱۰ تا ۲۰ درصد نیاز به واردات از خارج داریم،  ادامه 
داد: باید در انتقــال تکنولوژی کار کنیم و به ســمت واردات و تعامل با 
غول های صنعتی شویم، در این راستا مجلس و دولت همکاری خواهند 

کرد.

عضو اتاق تعاون ایران: ایران توان صادرات خدمات فنی
 و مهندسی را دارد

همچنین علــی مطیع جهانــی - معــاون پشــتیبانی، برنامه ریزی و 
تحقیقات اتاق تعاون ایران در حاشیه مراسم افتتاحیه نمایشگاه صنعت 
ساختمان اظهار کرد: کشــور ما توان صادرات خدمات فنی و مهندسی 
را دارد که باید از این ظرفیت اســتفاده مناســب صورت بگیرد. صنعت 
ساختمان در اقتصاد کشور صنعت پیشران که در توسعه و رونق اقتصاد 

نقش موثری دارد.

جزئیات نمایشگاه صنعت ساختمان ایران
وی با اشــاره به حضور ۸۵۰ شــرکت داخلی و خارجی از شش کشور 
جهان در نمایشــگاه صنعت ســاختمان ایران گفت: بیش از ۱۹ دوره 
از نمایشــگاه توســط اتاق تعاون برگزار شده که هر ســال بر کیفیت 

نمایشگاه افزوده می شود و شاهد استقبال شرکت کنندگان هستیم. 
مطیع جهانی افــزود: در حوزه صنعت ســاختمان  ۲۳ گروه کالایی در 
این نمایشــگاه حضور دارند که محور اصلی آن نمایش آخرین نوآوری، 

فناوری ها و محصولات شرکت های دانش بنیان است. 
در حاشیه نمایشگاه همچنین یک فعال صنعت ساختمان با بیان اینکه 
ایران در زمینه ارائه خدمات هوشــمند و کنترل تجهیزات و لوازم منزل 
از راه دور به توانایی قابل توجهی دســت یافته است گفت: با استفاده از 
تخصص و دانش جوانان و متخصصان ایرانی، مرکزی را ایجاد کرده ایم 
که علاوه بر ســاخت بیش از ۵۰ نوع کالای ساختمانی، امکان مدیریت 
هوشــمند تجهیزات و لوازم منزل از طریق موبایل ســاکنان را فراهم 

می کند.
مصطفی وعیدی در جمــع خبرنگاران با بیان اینکه بــرای اولین بار در 
جهان، رایانه  هوشمند واحد مسکونی را ایجاد کرده ایم گفت: با استفاده 
از این سیســتم افراد می توانند ۴۴ مورد از وســایل و تجهیزات واحد 
مسکونی خود را با اســتفاده از موبایل مدیریت کنند. باز و بسته کردن 
در، روشــن و خاموش کردن هود، فر، گاز، باز و بسته کردن شیرآلات،  
وسایل سرمایشی و گرمایشی از جمله این خدمات است که می تواند از 

هر جای دنیا انجام شود.
وی گفت: در واقع نوعی هایپر کالاهای ســاختمانی ایجاد کرده ایم که 
علاوه بر ایجاد تحول در کیفیت محصولات، به کاهش بهای تمام شــده 
با رویکرد فناورانه، ایجاد اشــتغال پایدار، ایجاد ســاختار امداد خانه و 

آرامش و آسایش برای ساکنین منجر می شود.
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معاون توسعه و نوآوری بیمه مرکزی خبر داد

صدور شناسه در فرایند پرداخت خسارات بیمه ای

خریدار  معاون توســعه و نوآوری بیمه مرکزی 
گفت: یکــی از اولویت های بیمــه مرکزی تمرکز 
زدایی از شرکت های فناور بیمه در جهت کاهش 
ریســک صنعت بیمه اســت و بیمه مرکزی برای 
افزایش شــفافیت داده در تلاش اســت تا برای 

فرایند خسارات بیمه ای شناسه صادر شود.
علی بنیــادی نائینی - معاون توســعه و نوآوری 
بیمه مرکــزی - با اشــاره به جایــگاه و اهمیت 
برخورداری از سیســتم های جامــع بیمه گری 
در صنعت بیمــه گفت: ما در هر نظــام مالی مثل 
 Core بانک و بیمه، نیازمند یک سیستم جامع و یا
هستیم تا عملیات معاملات و داده ها در آن قالب 
پردازش شده و شــکل بگیرد. با این حال صنعت 
بیمه با نظــام بانک داری متفاوت اســت. در بیمه 
Core In�  مرکزی، ســامانه جامع بیمه گری یــا

surance وجود ندارد و این ســامانه های جامع 
بیمه گری در بخش خصوصی مستقر هستند.

وی افزود: در حال حاضر چند شرکت فناور وجود 
دارند که ایــن کار را انجام می دهنــد و نزدیک به 
۸۰ درصد از شرکت های بیمه ای، سیستم جامع 
بیمه گری خود را از آن شرکت های فناور دریافت 
می کنند. این شرکت ها، جز شــرکت های فناور 

هســتند که وظیفه آنها توســعه زیرساخت های 
حوزه بیمه در کشور است.

معاون توسعه و نوآوری بیمه مرکزی خاطر نشان 
کرد: با این حال برخی از شرکت های بیمه ای نیز 
خود دارای Core یا سیســتم جامــع بیمه گری 
هســتند و از آنجایی که Core در شــرکت های 
فناور بیمه ای متمرکز است، این مسئله می تواند 
حامل یک ریســک بزرگ برای صنعتی باشد که 

خود باید مدیریت ریسک را متقبل شود.
 برای مثال یکــی از چالش ها این اســت که اگر 
یک اتفــاق در حوزه هک داده ها در یک شــرکت 
فناور بیمه ای رخ دهد چه می شــود؟ و از آنجایی 
که Core نوشتن در بیمه سخت و زمان بر است، 
شرکت های محدودی تمایل به این کار را از خود 

نشان می دهند.
بنیادی نائینی در رابطه با برنامه بیمه مرکزی در 
جهت تمرکز زدایی در بخــش فناوری در صنعت 
بیمــه، تصریح کرد: آنچه روشــن اســت، براین 
موضوع دلالت دارد که برای کاهش ریسک هایی 
که به آن اشاره شــد، باید تعداد شرکت هایی که 
دارای ســامانه جامع بیمه گری یا Core بیمه ای 
هســتند را افزایش دهیم. Core نوشتن در بیمه 

هم نیازمند هزینه بالا اســت و هم زمان بر است. 
بنابراین، اقبال کمی نسبت به این موضوع وجود 
دارد و از آنجایی که شــرکت بیمه ای معتقد است 
که نمی توانــد در این زمینه با یک شــرکت فناور 
بزرگ رقابــت کند، تمایل دارد، سیســتم جامع 

خود را به یک شرکت فناور، برون سپاری کند.
وی ادامه داد: علی رغم اینکه شرکت های بیمه ای 
در حوزه بخش خصوصی قــرار دارند، اما موظف 
هســتند که چارچوب ها و اســتانداردهای که از 
سوی بیمه مرکزی تعریف می شود را رعایت کنند 
و از آنجایی که یکــی از اولویت های بیمه مرکزی 
تمرکز زدایی در جهت کاهش ریسک های موجود 
در صنعت بیمه اســت. بنابراین، باید ریسک های 
مورد نظر مدیریت شود و سیستم های بیمه گری 
را از حالت متمرکز و در دســت یک شرکت فناور 
بیمه ای خارج کرده و در سبد شرکت های بیمه ای 
تقســیم شــود؛ به عبارتی، اگر تعداد محدودی 
 Core Insurance ســامانه جامع بیمه گری یا
وجود داشته باشــد، این خود حامل یک ریسک 
بزرگ در صنعت بیمه اســت. براین اســاس باید 
تعداد شرکت هایی که ســامانه جامع بیمه گری 

داشته را افزایش دهیم.
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روزانه جمع آوری شـــده 

و تصفیه شـــده مطابق با 
استانداردها. ٪۹۵

 شاخص چند بعدی 
فقر ٪۱

بیمارستانی  تخت های 
٪۳۲.۵

خ کاهش املاک  نر
چند بعدی٪۹۴.۱

نسبت کمون های 
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